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A Képviselők közül jelen vannak: 

 KOVÁCS PÉTER 

HORVÁTH ÁDÁM 

GÁSPÁR JÓZSEF  

DOBRE DÁNIEL  

VINCZE ÁGNES 

ANTALÓCZY CSABA BÉLA 

ÁCS ANIKÓ  

KOVÁCS RAYMUND 

SZÁSZ JÓZSEF 

ABONYI JÁNOS  

MIZSEI LÁSZLÓ  

VAJDA ZOLTÁN TAMÁS 

VARGA ILONA 

 

Tanácskozási joggal meghívott: 

DR. CSOMOR ERVIN  

DR. ERDŐKÖZI GYÖRGY 

 

Igazoltan távol: 

SZATMÁRY LÁSZLÓ 

DR. KÖRNYEINÉ RÁTZ KATALIN  

DR. SEBŐK LÁSZLÓ 

 

Polgármesteri Hivatal részéről: 

DR. VISNYAY NOÉMI  

BARANYAI ZSOLT 

ERDŐSNÉ DR. KOCSIS HELGA 

FURDAN MÁRIA 

HUSZKA ANDREA 

VARGA DÁNIEL 

DR. KÖLES ZSUZSANNA 

MÜLLER KINGA 

NYÍRINÉ KOVÁCS ILDIKÓ 

PORDÁN RITA 

SCHWEIGERT CSABÁNÉ 



- 2 - 

 

SZABÓ TAMÁS 

SZITA ANDRÁSNÉ 

TÓTH MIKLÓS 

RÉDEI RÓBERT 

SIKE CSABA 

 

KOVÁCS PÉTER 

Tisztelt megjelentek! Nagy szeretettel köszöntök mindenkit, az óra tanúsága szerint 17 óra 

van, úgyhogy elkezdenénk a mai közmeghallgatást. Javaslom, hogy kezdjük azzal, amivel 

mindig is szokta a Képviselő-testület az ülését kezdeni, hogy kellő alázattal tudjuk képviselni 

a XVI. kerületieket, közösen fönnállva, énekeljük el Nemzeti Imádságunkat, a Himnuszt.  

HIMNUSZ 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. A mai képviselő-testületi ülésnek egyetlen napirendi pontja van, a 

közmeghallgatás. Kérdezem tisztelt Képviselőtársaimat, hogy ki az, aki elfogadja ezt az egyik 

napirendet? Kézfelemeléssel ezt jelezzék. Úgy látom, egyhangúlag elfogadtuk. 

  

HATÁROZAT 

223/2019. (VI. 05.) Kt. A Képviselő-testület az ülés napirendjét az alábbiak szerint 

állapítja meg: 

 

NAPIREND: 1. Közmeghallgatás  

Előterjesztő: Kovács Péter polgármester 

 

Határidő: 2019. június 05. 

Felelős: Kovács Péter polgármester 

 

(13 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

-.-.-.-.-.-.- 

 

KOVÁCS PÉTER 

Akkor tisztelt Hölgyek, Urak! Örülök, hogy eljöttek az idei közmeghallgatásra, mint 

bizonyára azt tudják, a XVI. kerületi Önkormányzatot rengeteg fórumon és formában el 

tudják érni a weboldaltól kezdve, az email-eken át a Facebook-on, sőt telefonon is, azon kívül 

mondjuk, például az én mobiltelefonszámom is nyilvános, úgyhogy ezzel a lehetőséggel Önök 

élnek is. Én ezt köszönöm is Önöknek és van évente egy olyan lehetőség, ahol személyesen is 

lehet kérdezni az önkormányzat képviselőit, polgármesterét. Ez a nap van itt ma, úgyhogy 

javaslom, éljenek ezzel a lehetőséggel. Arra kérem Önöket, mivel, hogy hangrögzítés is 

történik, mert, hogy képviselő-testületi ülés van, hogy aki kérdezni kíván, az jelentkezzen, én 
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ide ki fogom szólítani, őt ehhez a mikrofonhoz, és ott mondja be a nevét, és a lakcímét, ami 

azért szükséges, hogyha esetleg nem tudunk válaszolni, akkor írásban fogunk válaszolni, de 

akkor ahhoz szükségünk van arra, hogy kinek, és hogy hova küldjük majd a választ. Ahogy, 

akik már voltak közmeghallgatáson, azok tudják, hogy a szokás, rend az nálunk az, hogy 

először megvárjuk az első körös kérdéseket, aztán utána arra válaszolunk. Leginkább én, és 

aztán, hogyha még valakinek maradt kérdése, akkor arra egy második körben ejtünk majd 

sort, hogy ott elmondhassa a kérdését. Arra kérnék mindenkit, aki szeretne kérdezni, hogy 

kizárólag közérdekű kérdéseket tegyen föl, tehát, hogy a saját háza előtt rossz a járda, az nem 

olyan kérdés, ami a közmeghallgatás témája, mert az egyedi probléma. Persze ezt is szívesen 

meghallgatom, de inkább engedjünk teret azoknak, akiknek több embert, vagy egy közösséget 

érintő kérdései vannak. Arra kérem Önöket, hogy legyenek kedvesek röviden, összefoglalni a 

kérdésüket, ne az legyen, hogy egymás elől veszik el Önök az időt. Én ráérek, itt vagyok, akár 

éjfélig is. De volt már olyan közmeghallgatás, ahol az első kérdező, mintegy háromnegyed 

óráig kérdezett, és így a többiek, hát -hogy mondjam finoman-, volt, aki megunta ezt, és 

inkább nem tette föl a kérdését. Javaslom, hogy az idei közmeghallgatáson nem ezt tegyük. És 

akkor innentől kezdve most Önöké a kérdés. Kérem, jelentkezzenek, ki lesz a legelső? Ne 

tolongjunk már, mert ha nem lesz, kérdés, akkor, fiatalember, tessék parancsolni! Elnézést 

kérek, ülve maradnék, mert én jegyzetelni fogok. Tessék parancsolni! 

 

KOVÁCS CSABA 

Kovács Csaba, …. A Mátyás király utca lakói nevében jövök ide. Ugye itt 2018-ban 

elkezdődött egy probléma, az önkormányzat fölszólította a lakókat, ez egy ilyen dolognak 

hívjuk be, egy ilyen kerítést, ugye ez egy, ez egy vitatéma most már 50 éve. Az önkormányzat 

sohasem tud egy határozatot hozni, vagy ha hoz is határozatot, nem engedi, hogy a lakók 

érvényét vegyék, mert különböző akadályok eléjük kerülnek. Ugye 2000-ben is volt egy 

határozat, hogy ezeket visszaadják térítésmentesen, és a visszaszabályozás is térítésmentes. 

2004-ben ugyanerről volt szó egy közgyűlésen, meg lehet ugye nézni a testületi ülésen, 

ugyanúgy egy vizsgáló bizottság, az megvizsgálta, jogilag, szakértőileg, elismerték, hogy ez 

visszajár térítésmentesen a lakóknak. 2008-ban ugyanez az asztalra került, tehát ugyanezek a 

dolgok visszatérnek akkor is egy olyan határozat jött, hogy az építkezési törvények is ezt 

mondják, hogy az útszélesítés megszűnt. Vissza kell adni a lakóknak a területeket, 

térítésmentes visszaszabályozással. Ez ugyanez volt több, akármelyik paragrafust nézzük, 

tehát minden paragrafus szerint ez visszajár a lakóknak, mégis olyan akadályokba ütközünk, 

amivel nem jutunk egyről a kettőre. És a lakók eléggé föl vannak háborodva. Ugye, hogy ezt 

már mondtam, na, most a Polgármester úrnak beadtunk 2018. októberben a kérelmet, a 

levelet, választ azóta sem kaptunk, úgyhogy nem tudom, nekünk 30 napon belül kell 

válaszolni, de az önkormányzat válaszra sem méltat, sőt a képviselőnk, dr. Környeiné föl sem 

hozta ezt a témát, egyetlen egy képviselői ülésen sem, ez is felháborító. Úgyhogy itten elég 

sok sérelem van a lakók részéről, úgyhogy, ha nem is tudnak ma választ adni, én megértem, 

de ez egy olyan dolog, hogy csak egy válasz elfogadható, amit a törvények kimondtak, sőt 

Önök már háromszor is elismertek testületi üléseken, hogy ezt térítésmentesen kell a 

visszaszabályozást, és az önkormányzat ezt magára kell, hogy vállalja. Soha nem tért, soha 
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nem történt kártérítés. És soha nem indítottak el kisajátítási programot, tervezetet, tehát több 

úton ezek a dolgok meghiúsultak, mert itt a jegyzőkönyvekben föl van jegyezve, először volt 

egy ötéves időszak, aztán később ez három éves, úgyhogy ezt jó lenne, hogyha eldöntenék, 

hogy ezt mikor adják vissza. Mert most ez elég hosszú idő. Úgyhogy ennyi.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen a kérdését. Következő kérdező, tessék parancsolni! 

 

KEPES ÁGNES 

Jó napot kívánok, én Kepes Ágnes vagyok. És a … lakom. Ahol egy csomó mindent 

szerettem volna kérdezni, de hát Környeiné nincs itt, és én hozzá szerettem volna intézni a 

kérdéseimet. De megvan a régi lakókörzetem és akkor Horváth Ádám úrhoz szeretnék 

föltenni egy kérdést. Én a Párta utca 124-ben laktam 18 évig. Folyamatos gondjaink voltak, a 

Párta utcában a vízelvezetéssel és az árokkal. Most viszont az van, hogy én ott most 

körbekérdeztem, tehát most már tudom szakszerűen, tehát például a Párta utca 109. előtt egy 

szikkasztó árok van. Nem tudom, hogy tudja-e, ez a Csömöri útnak a, vagyis a Párta utcának 

az a vége, ami a Csömöri útra jön. Volt a Csömöri úton ugye az a bizonyos felújítás, ami alatt 

a gépek teljesen szétcincálták az árkot, ezt a szikkasztó árkot, ami egyébként eleve nem 

működő, mert a Párta utca egy nagyon alacsonyan fekvő utca, végig az egész Párta utcából 

minden odafolyik le. Az egyik oldalon van egy rendes árok, viszont annak a kimenetele is 

tulajdonképpen semmi, mert ugye át kéne mennie a Csömöri úton ahhoz, a Csömöri út alatt, 

ahhoz, hogy az működjön. Na, most, a másik oldalon ez a szikkasztó árkot, ez az építkezés 

teljesen szétrombolta. Többször kijöttek, mondta a szembe szomszédom, mert vele beszéltem, 

többször kijöttek, és megbeszélték, hogy hát nem tudják eldönteni, hogy ez a Főváros gondja-

e vagy a, vagy a kerület gondja. Lényeg az, hogy annyi történt csak, hogy kikotorászták az 

árokból a bent levő dolgokat. De hát nem is árok, olyan csak, mint egy kis mélyedés. Most, 

hogy itt voltak ezek a nagy, tavaszi esők, hát most ott tartanak, hogy mindjárt mondom, hogy 

pontosan melyik, hogy még a 107-nél is a házak állnak a vízben. Tehát nem az, hogy a 

kertekben szügyig ér a sár, hanem azok a házak, amik egy kicsit beljebb, a kerítés felé 

vannak, az utca felé, végig áll a víz. A másik oldalon is pocsék az árok. Hát én 18 évig laktam 

a Párta utcában, senki a környékére nem jött soha, megmondom őszintén, tavalyig, azt sem 

tudtam ki volt a képviselőnk. Soha környékére sem jöttek az ároknak. És az árokkal 

kapcsolatban pedig mindig voltak gondok. Például az volt az alapvető gond, azt én egyszer 

meg is kérdeztem, hogy a férjem, aki műszaki ember, ő azt állítja, hogy az árok, az közmű. 

Mégis arról van szó, hogy azt a közművet a lakosságnak kell takarítani. Holott az egy közmű, 

és nemcsak az én lak, házam előtti részt árasztja el, hanem mindent. Pontosan azért, mert a 

Párta utca alacsonyan fekszik, minden hordalékot oda hord le a víz, ezért azt jelenti, hogy ott 

mindig, minden megáll, és elég, ha csak két lakó nem takarítja az árkát, pillanatokon belül 

elönt mindent. Ami még mindig nagyon fontos, pontosan ezen a részen, tehát nem tudom, 

tudja-e a Párta utcában most az egyik oldalon egy két ház előtt valaki megcsináltatta, 
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gondolom elintézte, megcsináltatta a járdát, de például a páros oldalon, amióta ott voltam, 

soha nem csináltattak járdát. Ott az emberek, a privát emberek, a saját pénzükből 

aszfaltoznak. Olyan iszonyatosan pocsék a járda, hogy mozdulni nem lehet, viszont nagy a 

forgalom. És még egy nagy baj van a Párta utcával, megcsinálták ugye a kocsi beállókat, 

olyan közelre, hogyha a Csömöri úti sarkon, ahol nagyon sok üzlet van, állnak az autók, akkor 

nem lehet kifordulni a Csömöri útra, ami szintén nem jó, mert a Csömöri út is legalább olyan 

forgalmas, mint a Párta utca. Úgyhogy nagyon szeretném, hogyha erre a Horváth Ádámtól én 

kapnék választ. És még egy utolsó, nem tudom, lehet egyszerre két kérdés? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Bárhány kérdést lehet, hogyha röviden összefoglalva tudja elmondani. 

 

KEPES ÁGNES 

Megpróbálom, megkísérlem. Nem megy könnyen, de megkísérlem. A másik viszont az az én 

lakhelyemhez kötődik, én a 6-os választókörzetben lakom. Ahol ugye Környeiné a képviselő. 

És hát a lányom, például a Centin lakik. És nagyon figyeltem azt, hogy mikor lesz a Centin 

végre, nemcsak a Centin, az egész kerületünkben, a lakótelepeket valami olyan felújítás, 

amiben az önkormányzat hathatós segítséget nyújt. És láttam Abonyi képviselő úr javaslatát 

is, hogy fölemelték a társasházak, meg a nem szövetkezeti, hogy hívják ezeket a házakat? 

Lakásszövetkezeti házak támogatását is. És láttam egy olyat, hogy azt mondja, hogy 2015. óta 

kaptak ezek a társasházak, amiből 31.724.000.- Ft önkormányzati támogatásban részesült 

három darab társasház. 115 lakással. Szerintem ez azért eléggé kevés. Na, most fog kapni, 

megmondom őszintén nem tudom, hány társasház, és nem tudom, hány lakásszövetkezeti ház, 

fog kapni 30.000.000.- Ft-ot, ami azt jelenti, a szigetelésre, hogy van olyan keretösszeg, 

aminek a 25 %-át kapja meg, valamelyiknek a 20 %-át, és van, ami 15 %-ot kap. Szóval én 

azt szeretném megkérdezni, hogy ugyan a Centin melyik az a 6 lakásos társasház, aki egy 25 

%-os támogatással is meg tud csinálni egy szigetelést, mert nem tud. Azt tudom, hogy tavaly 

nyáron költöztek a lányomék a Centire, megcsinál, utólsó, fölső emeleten laknak, 

megcsináltatták az ablakot, csináltak fűtést, és három szobából kettő, és a konyha tiszta egy 

merő penész. A két unokám, egy szobában lakik a szülőkkel, mert a penészes lakásban nem 

tudnak lakni. És soha nem lesz pénze egy 6 lakásos Centiben levő háznak, hogy 

megcsináltasson egy szigetelés. Most olvastam, hogy Kőbánya 50 %-kal támogatja a 

lakótelepi lakásoknak a szigetelését. Én nagyon szeretném, hogyha a mi önkormányzatunk 

mondjuk még egy, egy kilátó helyett, nagyon sok, azt a sok pénzt, amink van, mert ugye 

nagyon jól megy a kerület, és ez nagyon örömteljes, azt a lakótelepekre költené, végre. 

Nagyon köszönöm. De Horváth Ádámtól nagyon várom a Párta utcára a választ. Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 
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Köszönöm szépen. Következő kérdező, tessék jönni. A hölgy már jelentkezett, és utána a 

másik hölgy. 

 

ÁCS KATALIN 

Ács Katalin vagyok, a …. Én azt szeretném megkérdezni a testülettől, hogy valóban eladásra 

kerül-e a Katymár közi mocsár, és ha igen, akkor építési terület lesz-e? Ez azért fontos, mert 

az a környék vízlevezető helye, a mocsár télen, mínusz 15 fokban sem fagy be, források 

táplálják, és amennyiben azt beépítik, akkor a környékbeli házak eldőlnek. Mert a víz fel fog 

jönni, közlekedő edény, el fognak dőlni. Több ház van ott a környéken, amelyiket ez érintené. 

Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nagyon köszönöm, korrekt rövid kérdés volt. Ilyen választ is fog kapni majd. Tessék 

parancsolni.  

 

PÓCZI JENŐNÉ  

Jó napot kívánok, Póczi Jenőné vagyok. A második hozzászólótól kaptam a bátorságot, hogy 

mégis kérdezzek. Ugyanis kicsit magán is, de nemcsak magamat, illetve engem érint, hanem 

még két szomszédomat is. A Polgármester Úrral egy egyszer találkoztam már amilyen iskola 

fogadóórán. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Lemhényi Dezső Általános Iskolára testszik gondolni, a Hősök fasorába. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

Hirtelen nem… a Hősök fasorába. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Most már így hívják, hogy Lemhényi. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  
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Igen, igen. Na, most hát olyan, én a …-ben lakom. Na, most, azért merem elmondani, mert itt 

szintén a vizes dolgokról hallottam. Hát én nálam is olyan probléma van, hogy nincs ez a 

csapadékvíz elvezető csatorna. Na, most nálam akkora nagy probléma, hogy, hogy meg van 

süllyedve az úttest. Na, most én a Polgármester úrtól akkor kérdeztem, hogy most egyáltalán, 

ha nem tudnak esetleg segíteni, hova forduljak? Mert én egy 4 éve formán csináltattam meg a 

kerítésemet, teljesen csupa rozsda, teljesen szinte azt mondhatom, hogy tönkre van menve. De 

nemcsak nálam, hanem még a szembe lévő szomszédoknál ugyanígy van. A másik, az, hogy 

van, hogy negyedóráig ki sem tudok menni az udvarról. Mert az autók mennek, nagyon 

forgalmas a János utca. Mennek, csapják a vizet, úgyhogy minden, minden szóval, hogy 

egyáltalán figyelembe véve, hogy az útviszonyokat, mennek talán, még jobban is, vagy csak 

úgy érződik, de hát ez, ez egy nagyon, nagyon nehéz dolog nekem. Úgyhogy, ha azt, mert 

pillanatokig tartana, csak egy videót, hogyha lenne kedves megnézni. Ámbár ott mutattam, de 

most ez a legújabb… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Járok én arra, én láttam az Ön videóját. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

De ezt nem, ami most, a legutóbb… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Az lehet. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

… legutóbbi. Pillanatokig tart. Ajha! Remélem, hogy meg tudom mutatni.  

 

DR. CSOMOR ERVIN 

A kis unokája. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Gondolom én, igen. 
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PÓCZI JENŐNÉ  

Ja, nem, nem, nem… 

 

SZÁSZ JÓZSEF- mikrofon nélkül 

Olyat tessék mutatni, amit nem láttunk még! 

 

DR. CSOMOR ERVIN - mikrofon nélkül 

Igen. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

Nem, hanem de, lehet, hogy éppen azért nem jön előre… 

 

KOVÁCS PÉTER 

De van válaszom, anélkül is, az Ön kérdésére, és a végén, megnézem szívesen a videóját. Jó? 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

Jó. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne vegyük el a többiek elől a lehetőséget. Jó. 

 

PÓCZI JENŐNÉ  

Nem akarom, a világért sem. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. 
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PÓCZI JENŐNÉ  

Köszönöm szépen, azt is, hogy ezt is meghallgatták. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Tessék parancsolni!  

 

KISS EDIT 

Elnézést, késve érkeztem, jó napot kívánok. Köszöntök mindenkit. Kiss Edit vagyok, a …. 

szám alól. És azzal a kéréssel jöttem újra Kovács Péter úrhoz, illetve Önökhöz, a kutyafuttató, 

a XVI. kerület, Jókai lakótelepen mikor lesz kész, illetve voltam az előző közmeghallgatáson 

is, amikor ugye hallottuk, hogy felújítások lesznek a lakótelepen, ígérve lett, bekerítve. 

Mondtuk, hogy a fű maradjon, egyebek, tehát ezt nem akarom most tovább forszírozni. De 

három napja baleset történt a nyitott kutyafuttatón, ami ugye nem zárt terület, mégis ennek 

van minősítve. Egy fekete pitbull kutya megtépett egy kisebb kutyát. Szájkosár nélkül volt a 

kutya, póráz nélkül volt a kutya. A kiskutya pórázon volt vezetve, idős hölggyel. És 4 órás 

műtétje volt a kutyának. Tovább nem ecsetelem. Orvosi ellátások, egyéb. Szeretném kérni 

Önöket, illetve Kovács Péter polgármester urat, hogy a kutyafuttatót, ha lehetséges, és ha már 

megvan a pénzösszeg a Jókai lakótelep felújítására, abban az esetben SOS-ben próbáljunk 

meg valahogy segíteni a kutyásokon. Rendőrségi ügy is lett belőle, le lett jelentve úgy tudom 

az önkormányzat fele is, Görbe Lászlóhoz is került az ügy. Én úgy érzem, hogy 15 éve teszem 

én is a dolgom, próbálok Önökkel kapcsolatot létesíteni, szponzorokat kerestem, Raymunddal 

is felvettem a kapcsolatot, ott már 95 %-ban majdnem megvolt a futtató. Kellett tartani ugye a 

fórumot, nemleges lett a válasz. Szóval én többet nem tudok csinálni az én kutyám már a 

végét járja, 16 éves, tehát oda nem hiszem, hogy már oda be fogja tenni a lábát. De mivel én 

állatbarát vagyok, és szeretem az állatokat, én nagyon szépen megkérem Önt, és Önöket, hogy 

bólintsanak rá, hogy minél hamarabb. Ne a lakótelep felújításra, és ne, ne, ne, hanem legyen 

az első. A másik kérésem lenne, amikor Ancsin László volt a jegyző, és Görbe Lászlóval 

együttműködtek, a kutyásokért, illetve a jogok, illetve a kötelességek betartásáért chip, póráz, 

szájkosár, melyik kutyán, mi lehet, én szeretném, hogyha Csomor Ervin úr is erre nagyobb 

hangsúlyt fektetne, vagy, vagy kiadná akár nem tudom, rendőrséggel járt Görbe László úr, 

este a kutyásokat figyelték, leállították, kiugrott a kocsiból. Megnézte, hogy van-e chip, ha 

nem, nincs, felszólítás, sárga csekk, tehát nagyon sok minden volt ezelőtt. Most vannak olyan 

kutyások, mint ez a harci eb is, amit most említettem Önöknek. Játszótéren futtatják a kutyát, 

a Villő utca, Mészáros utca között, póráz nélkül, gyerekek vannak. Szóval azt hiszem, hogy, 

hogy itt már valahogy nyomatékot kéne Önöknek tenni a kutyások fele, hogy itt ezt 

befejeztük, korlátok vannak, be kell tartani, de nagyon kérem Önöket, hogy Önök is adjanak 

ehhez megfelelő területet, bekerített részt. Köszönöm szépen. 
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EGY HÖLGY 

Azok az én kutyámat támadta meg, ez a pitbull. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen, először a nevét, lakcímét, legyen kedves. 

 

KATONA JUDIT 

Ja, Katona Judit vagyok, … Nekem csak az a kérdésem, hogy ez már nem az első alkalom, 

hogy mennyit kell még várni, hogy egy harci kutya, meg egy felelőtlen gazda, legalább annyit 

elérjünk, hogy pórázon vigye, vagy szájkosárral. Mert, ha lett volna a póráz a kutyán, ez nem 

történik meg, mert a felelőtlen gazda még azt sem vette észre, hogy mit csinál a kutyája. 

Anyukám vitte sétáltatni a kutyát fél nyolckor, szombat este, a távolság az körülbelül annyi 

volt, mintha én lennék anyukám, 30 méter, és akié a pitbull, az csak beszélgetett, telefonozott. 

A háta mögött meg elindult a pitbull anyukám felé, meg a kiskutya felé, és anyukám hiába 

kiabált, hogy segítsenek, állítsa meg a kutyát, senki nem segített és a tulaj oda se nézett. Már 

csak akkor figyelt föl a tulaj, amikor a kutyám ordított, mert megkapta és a pitbull többet nem 

engedte, csak rázta, és játszott vele, mint a rongybabával. És ez a kislányomnak a kutyája. És 

több, mint 100.000.- Ft-ba került a műtét, meg minden, vasárnap volt egy 4 órás műtéte. És a 

mai napig azt kérdezi a kislányom, hogy ez egy rendes kutya, hogyha meghalt volna, akkor 

sem tettek volna semmit, mert így sem tesznek semmit.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Tettek-e feljelentést a rendőrségen? 

 

KATONA JUDIT 

Tettünk. És miért nem lehet úgy, mint külföldön, egy kicsit szabályozni, hogy aki harci kutyát 

tart, az legalább pórázon, vagy szájkosárral vinné ki. Például a XVII. kerületben is, ha 

kutyafuttatóban megy egy harci kutya, kötelező szájkosarat adni rá. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Fogunk válaszolni, erre a kérdésre is. 
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KATONA JUDIT 

Csak nálunk nincs. Egyszerűen a kutyások, …  

 

KOVÁCS PÉTER 

De van nálunk is! 

 

KATONA JUDIT 

… a XVI. kerületben póráz nélkül sétáltatják a kutyáikat, és rengetegen. És oda sem 

figyelnek, és felelőtlenek, és anyukámat, meg a kutyámat vérbe fürödve otthagyták a fűbe, 

senki nem segített, és ez a két kutyatulajdonos sem. Azt sem mondták, hogy jaj, vagy fáj, 

vagy, hogy viszi a 80 éves anyukám haza a kutyát. Egyszerűen fogták magukat, és, mintha mi 

sem történt volna, köszönés nélkül elmentek. Mai napig nem érdeklődtek, hogy mi van a 

kutyával, vagy él-e egyáltalán? Vagy milyen sebesülést okozott, hogy maradandó. Senkit nem 

izgatott. Az meg, hogy esetleg fizetne a költségekbe, meg semmi, eszébe sem jutott. És váltig 

állítja, mert az egyik, az egy állítólag egy ilyen nagyon nagy kutyafan, úgy hívják, hogy Leib 

Károlyné, a Villő utca 10-ből, de nem hiszem el, hogy szereti a kutyákat, mert nem segített, ő 

is ott volt. És anyukámnak nekitámadt, és ordibált vele. És ott hagyták vérbe fekve a 

kutyámat. Én men.., anyukám felhívott telefonon, és én mentem a kutyáért, és a vérbe fekvő 

kutyámat a kezembe hazavittem, mert nem tudott menni a kutya. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Értem, köszönöm szépen! 

 

KATONA JUDIT 

És, és ugye ez a Leib Károlynénak is üzenem, hogy ez nem erről szól a szeretet, hogy segítség 

nyújtás nélkül otthagyunk valakit, embert, meg állatot. Úgyhogy ennyi a véleményem. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Bár Leib Károlynénak nem fogjuk tudni ezt tolmácsolni. További 

kérdések. Képviselő úrnak van lehetősége kérdezni képviselő-testületi ülésen is, ne vegyük el 

a lehetőséget a lakóktól. Tessék parancsolni. 
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MIZSEI LÁSZLÓ 

Én az előbbihez szeretnék hozzászólni, bocsánat. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Természetesen, képviselő-testületi ülésen. Tessék jönni, fiatalember.  

 

BENCE SZABOLCS 

Jó napot kívánok, Bence Szabolcs, az … Ott az István király- Sarjú utca- Margit utca részen 

van egy eléggé elhanyagolt terület, illetve egy TÜZÉP-telep. Ez az elhanyagolt terület, ha jól 

tudom, régen sitt, sitt lerakó volt. Na, most az elmúlt hetekben itt földmunkák kezdődtek. 

Kaptunk tájékoztatatást arról, hogy itt geodéziai felmérés folyik. Na, most az én értelmezésem 

szerint, amikor buldózerrel túrják a földet, az nem felmérés. Az földmunka. De ez egy 

értelmezésbeli különbség. Azt szeretném tudni, hivatalosan mi történik ott. Én ott ezt 

szóbeszédből tudom, ugye, hogy jégcsarnok fog épülni. Aminek örülök, illetve, hát nem 

tudom, hogy örülnöm kell-e, de nem találtam erre vonatkozó rendezési tervet, látványtervet, 

hogy mi fog ott készülni, milyen időzítéssel, illetve, hogy a Töltény út, több rész lesz kérdés, 

de ugyanerre a témára vonatkozik, elnézést. Tehát akkor több kérdés csatlakozik ide. Tehát, 

hogy állítólag a Töltény utcát meghosszabbítják a Margit utcáig, hogy ez például igaz-e? 

Ugye az a Töltény utca, egészen az István király utcáig ér, és hogy azt a területen keresztül 

elér majd a Margit utcáig. Akkor lesznek-e ott kereskedelmi egységek, területek, a Jégcsarnok 

körül, mert erről is hallottam információkat? Volt-e erre vonatkozó önkormányzati határozat, 

vagy van-e ilyen rendezési terv? Lehet, hogy csak én nem tudtam megkeresni, de nem 

találtam. És azt figyelembe vették-e, hogy ezen a területen élnek őzek, amit én többször 

láttunk már az ablakunkból. Tehát itt egyfajta környezetvédelmi, vagy vadvédelmi vetülete is 

lenne ennek az egész építkezésnek. Úgyhogy erre szeretnék, köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen!  Következő kérdező…  

 

MIZSEI LÁSZLÓ 

Elnézést, csak jegyzőkönyv… jegyzőkönyv kedv…, jegyzőkönyv kedvéért szeretném 

kérdezni Polgármester úrtól, ezek szerint megtagadja, hogy én, mint polgár, itt most 

megszólaljak?  
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KOVÁCS PÉTER 

Mizsei képviselő úrnak a képviselő-testületi ülésen, minden alkalommal van lehetősége 

kérdezni. Én arra kérném Mizsei képviselő urat, hogy legyen türelmes, várja meg, ameddig 

mindenki, akinek nincs ilyen lehetősége, mint Önnek fölteszi a kérdését, és majd a legvégén 

meghallgatom az Ön kérdését. 

 

MIZSEI LÁSZLÓ 

Köszönöm szépen. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Következő, Ön már volt egyszer, bocsánat. 

 

EGY HÖLGY 

Nem. Tavaly. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Elnézést, tavaly, akkor innen emlékszem rá. Bocsánat. 

 

EGY HÖLGY  

Tavaly nem, mert tavaly nem voltam.  

 

EGY HÖLGY 

Tavalyelőtt! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Akkor tavalyelőtt. Elnézést. 

 

EGY HÖLGY  
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Így megmaradt? Szóval Deák … 

 

KOVÁCS PÉTER 

Mondhatnám, hogy a szép asszonyokat, megjegyzem. 

 

A HÖLGY 

Jaj de, köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

De akkor meg azt tetszene mondani, hogy szexista vagyok, bocsánat. 

 

DEÁK ÁGNES 

Deák Ágnes vagyok, …, Cinkota. Az első kérdésem rögtön, a nagyjából az, ami 3 évvel 

ezelőtt is, hogy, hogy áll a Strand, kevésbé unalmas története, most éppen melyik fázisban 

van? Ami még Cinkotához kötődik közvetlenül az a Strand felől megközelítve a HÉV-átjáró, 

szakadó esőben, mostanában volt bőven benne áldásunk. Megközelíthetetlen, tehát az a 

csatorna, ami ott van a, átmegyünk a zebrán, a Strand felől, mennénk a Hév-megállóhoz, a 

HÉV-hez, vagy a buszhoz, ki, mihez szeretne, ott áll a víz, de megkerülni sem lehet, mert 

maximum a síneken, én már belenéztem többször abba a csatorna fedélbe, az csumáig van 

kosszal. Tehát nem tudom, hogy mit lehet a Fővárosra, vagy a Vízművekre hatni, hogy azt 

esetleg egyszer kitakarítsák. Tehát a síneken másznak az emberek, vagy azt választják, hogy 

bokáig érő vízbe átmennek. És ez évek óta így van. Tehát nem is kell hozzá napokig tartó 

olyan eső, hogy Noé bárkát építse, elég hozzá egy ilyen jó, kiadós zápor, és nem járható. Jó, 

ez az egyik, ami közvetlen környezetembe, - re vonatkozik. A másik, ha úgy gondolja, hogy 

ez nem közügy, akkor nyugodtan állítson le. Az orvosi rendelő, illetve annak a szolgáltatói.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Az közügy. 

 

DEÁK ÁGNES 

Igen. Én úgy gondolom, hogy nyakunkon van, tavaly május 25-e óta, nemrég jubiláltuk az 

egyes, az első évfordulóját, a GDPR nevű varázsszó, amit úgy gondolom, egy picit 
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félreértelmeznek a rendelőbe, mert a GDPR nem azt jelenti, hogy én a saját leleteimhez nem 

jutok hozzá. Kizárólag 13 és 14 óra, 14, 15 között mehetek érte. Korábban, amíg ez a rendelet 

nem jött be, bár addig is volt magyar adatvédelmi rendelkezés, addig, ha odaszóltam, aznap 

este letették a recepcióra, 8-ig föl lehetett venni. Én minden este a belvárosban, 6-7- fél 8-ig 

dolgozom, esélyem nincs, hogy odaérjek. 13 és 14, 15 közé. Nem lehet-e visszaállítani ezt a 

dolgot? A másik, hogy fölregisztráltam a web-főnix-re, hogy meglássam a leleteimet, 8 héten 

át leveleztem a fantasztikus hölggyel a kontrollingról, de tényleg, hihetetlen segítőkész volt, 

például nagy nehezen sikerült megnyerni a saját leleteimet. nem tudom, hogy milyen 

informatikai gond volt, tehát nem tudom, hogy, hogy ezen valamit lehet-e segíteni, úgy 

tudom, hogy más kerületbe, névre szólóan, odamegyek, megmutatom a TAJ-kártyámat, 

személyimet, lakcímkártyámat, és kiadják a saját leleteimet. Tehát nem tudom, hogy ez miért 

van ez, a saját, a betegek elől is eldugva. Ez az egyik, vagy harmadik. És még a, ha már 

megláttam a Főszerkesztő urat, az előbb, ott van hátul, igen, én szeretem a XVI. kerületi 

Újságot, sőt azt is elmondom, zárójelben, hogy nagyon szeretek itt lakni, 30. éve lakom itt. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nem Ön az egyetlen. 

 

DEÁK ÁGNES 

Én nagyon örülök, és borzasztóan örömmel látom a fejlődést. Ezért szeretem az újságot is 

időben olvasni. De valamiért egy éve körülbelül, ha nem, másfél, nem kapom. Írtam egy 

levelet, nagyon-nagyon korrekt volt, fél óra múlva válaszolt, megkérdezte a pontos címet, az 

újság, azóta sem jön. Úgyhogy ennyi. Köszönöm szépen. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Fiatalember, tessék parancsolni. 

 

HOLLAI GÁBOR 

Hollai Gábor, a ... Ez igaz, a 8-as választókörzethez tartozik, ami most jelenleg elárvult, mert 

Csomor Ervin úr volt ott a képviselő és alpolgármester. De most már, most már ugye 

független… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Rigó utcában nem volt. 
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HOLLAI GÁBOR 

A probléma, amit mondok. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ja, tessék parancsolni! 

 

HOLLAI GÁBOR 

Tehát a Sashalmi Piacról lesz szó, ami Csomor Ervin úrhoz tartozott, amíg… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Mondjuk a Piac, pont nem, de… 

 

HOLLAI GÁBOR 

Alpol…, a 8-as körzet…. 

 

KOVÁCS PÉTER 

De az, a Piac maga nem oda tartozik. 

 

HOLLAI GÁBOR 

Jó,… 

 

KOVÁCS PÉTER 

De nem baj, nem akarok Önnel vitatkozni. Igen. 

 

HOLLAI GÁBOR 



- 17 - 

 

Rendben van. Tehát az lett volna a kérdésem, hogy tavaly, május 30-án volt az előző évi 

közmeghallgatás és akkor én pont a Sashalmi Piacról kérdeztem. Nehezményeztem, hogy a 

piac nem funkcionál megfelelően, konkrétan nincs rajta közért. Akkor Ön azzal nyugtatta az 

ott lévő embereket, hogy az új tulajdonos, tehát a Rossmann nem kért településképi 

véleményezési eljárást. És ezt Ön jogi útra terelte és nem fog Rossmann nyílni. Rá pár hétre 

megnyílt a Rossmann. Ami azóta is nyitva van. Én akkor is egy konstruktív javaslatot tettem, 

ami most is él. Tehát én azt gondolom, hogy amikor például azt válaszolta a tavalyi 

meghallgatáson, hogy azért nincsen fedett buszmegálló, mert Ön egy francia céggel, a főváros 

azt nekik odaadta, és Ön inkább perel, én azt gondolom, hogy nem perelni kell, hanem meg 

kéne állapodni. Tehát én azt gondolom, hogy én naponta, majdhogynem naponta, de hetente 

legalább háromszor a piacon vagyok, és látom, hogy totálisan kihalt a Rossmann, tehát ez 

csődbe fog jutni. 5 éves a szerződés, pár hónapon belül fel fogják, tehát, hogy le kell ülni a 

Rossmannal, le kell ülni a tulajdonossal, és amit tavaly is javasoltam, az önkormányzatnak 

vételi ajánlatot kell tennie az üzlethelységre, saját, van annyi forrása az önkormányzatnak, 

hiszen Ön mindig büszkélkedik azzal, hogy milyen jó helyzetben van az önkormányzat. 

Márpedig, ha meg tulajdonos, tulajdonosként profilt előírhat és kiadhatja bérbe, olyan 

profillal, hogy ebben a helyiségben, csak élelmiszerbolt üzemelhessen. Ebben kérném a 

segítségét, és remélem, hogy akkor nem pereskedni fogunk, hanem végre megoldás lesz 

azoknak az embereknek, akik hétről-hétre keresik a jól megszokott közértjüket, a Sashalmi 

Piacon, de csak egy Rossmannt találnak helyette. Köszönöm szépen.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Tessék parancsolni, fiatalember. 

 

GABRANIS GEORGIOS 

Jó napot kívánok. Gabranis Georgios vagyok, a … alatti lakos. Mint Cinkotát képviselem az 

utcában, ahol lakom. Köszöntöm a Képviselő-testület tagjait is. Két probléma, nem is 

probléma az egyik öröm, a másik bánat. Az öröm az, hogy valójában Cinkotán most átadták 

az új rendelőt, és köszönjük szépen a segítséget és a képviselő Úrnak is, és az 

Alpolgármesternek is a segítségét, hogy Cinkota fejlődik. Amiért igazából jelenleg 

megjelentem, az a problémám, hogy sajnos hátul, nálunk a Szakoly utca páratlan oldalán, ahol 

most utcát nyitottak, földutca, és nevet is kapott, mint Csobogó utca, állandóan atrocitás ér 

bennünket, kirabolják a kis viskóinkat, műhelyeinket, egyéb dolgokat. Na, most a 

rendszerváltozás óta folyamatosan történik ez az atrocitás. Kedves Rendőrkapitány úr, Balázs 

Norbert, aki főkapitány volt, annak idején a VIII. kerületből jött ide, végül is a legfertőzöttebb 

területről. És ugye az újságból olvastam, hogy, hogy kiképzett ember. Sajnos nem sokáig 

tudott maradni, és azt mondta, hogy a XVI. kerület a nyugalom szigete, a béke szigete. Hát mi 

ott, akik ott lakunk, ezt nem tapasztaljuk. A mai napig sem. És tulajdonképpen, amiért 

idejöttem, az a baj, hogy szomszédom elhalálozott most, a múlt héten, 80 éves korában, és 

még el sem temették, a gyászoló család, az még nem is tud foglalkozni a temetéssel, már a 
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második napon megjelentek, azok a színesfém tolvajok, akik behatoltak, és különféle 

atrocitásokat okoznak az ottlakóknak. A rendőrség kijött délelőtt, elfogott egy embert, a másik 

délután már megjelent. Sajnos a tulajdonos fia, aki elment egy picikét rendbe tenni a területet, 

szóvátette az illetőt, aki ott volt, majd az egy vasdorongot fogott, és a homlokát szilánkosra 

törte. Két és fél órás műtéte… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Az durva! 

 

GABRANIS GEORGIOS 

… volt. A rendőrség kinn volt, helyszíneltek. Nekem csak egy a kérésem, hogy az 

önkormányzat a főkapitánnyal együtt hathatósan tudnak-e segítséget nyújtani az ottlakóknak, 

hogy nagyobb biztonságban érezzük magunkat, és több járőrözéssel, vagy valamilyen más 

megoldást kitalálni, ha lehetne. Ebben kérem, hogy adjanak segítséget. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. 

 

GABRANIS GEORGIOS 

Köszönöm szépen. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Következő kérdező fiatalember, parancsoljon, és utána a másik fiatalember.  

 

LENGYEL PATRIK 

Szép jó napot kívánok. Lengyel Patrik vagyok. És az … jövök. Több kérdésem is lenne, az 

első, az azzal kapcsolatban, hogy a kerület kiemelten tiszteli a sportolókat, ehhez képest nincs 

egyetlen sportorvos sem a kerületben. Sokat kell várni, és utazni egy-egy vizsgálatért, az 

igazolt versenyzőknek. Például Gödöllőre. És, hogy erre van-e megoldás, például a 

szakrendelőben, vagy esetleg egyéb egészségügyi fejlesztésekkel ezt így összekapcsolni. És 

még lenne, kifejezetten Dobre Dániel képviselő Úrhoz, 17. szavazókör, Sashalom utca 22-24-

nél egy elég veszélyes helyen van egy, hát én nem is azt mondom, hogy trafó, hanem a 
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villanyoszlopon, egy olyan fejmagasságban, körülbelül egy olyan magasan van egy ilyen 

áramdoboz, ami balesetveszélyes. Gyerekekre, bicikliző, játszó gyerekekre, bárkire. És ott 

nekem szóltak a lakók, amikor én ott beszélgettem velük, hogy ezzel kapcsolatban keressem 

meg a képviselőt. Valamint szintén ugyanez a körzet, Kornél utca vége, Rákosi út sarkánál, a 

főként a, hát ezek a tüskeüvegek, kis üvegek, meg egyéb szemetelő probléma van, az ottani 

közelben lévő kocsmák, és kisboltokról, hát a vízelvezető árokba landolnak a nem oda illő 

dolgok. És hát ugye ezzel kapcsolatban lehetne-e valamit kezdeni? És még egy dolog. 

Cinkota, Honfoglalás utca és Csillag…, 

 

SZÁSZ JÓZSEF 

… ösvény, de az párhuzamos… 

 

LENGYEL PATRIK 

 van ott, Csillagösvény, tessék? 

 

SZÁSZ JÓZSEF 

Az párhuzamos két utca. 

 

LENGYEL PATRIK 

Merőleges. 

 

SZÁSZ JÓZSEF 

…a Csillagösvény, meg a Honfoglalás. 

 

LENGYEL PATRIK 

A Honfoglaló? 

 

SZÁSZ JÓZSEF 

Merőleges, vagy párhuzamos egymással. 
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KOVÁCS PÉTER 

Nem baj, ott valahol, igen 

 

LENGYEL PATRIK 

Ott a Csillagösvény utcán, ugye az egy ilyen újépítésű környék, ez a Honfoglalás lakópark 

környéke, ott hát szerintem frissen felújított út, ugye ott a legutóbbi tervek szerint ott a 

földutak meg fognak szűnni, viszont a frissen lebetonozott úton állt, hát egy ilyen 10 m
2
-nyi, 

már tenger, beltenger inkább. Én nem láttam sehol sem csatornaelvezetőt, tehát akkor ez 

megint csatornázási probléma. Hogy se lefolyót, se csatorna fedelet, nem láttam, és tehát nem 

is, nem is a földúton, hanem a frissen felújított aszfalt úton állt a víz. Ennyi lenne, köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen, fiatalember. 

 

HOMOK MIKLÓS 

Jó napot kívánok, Homok Miklós vagyok, a …-ből. És egy kicsit lájtosabb problémát vetnék 

föl. És ennek anyagi vonzata sincs, úgyhogy egy kicsit a meglévő feszültséget oldhatná. 

Ugyan közkérdés, közlekedésbiztonsági kérdés felvetés lenne, és talán a közterület-fenntartók 

lennének érintve. Úgy tudom, a KRESZ-be van egy olyan szabály, hogy 5 méterre a saroktól 

nem lehet parkolni, engem ezért meg is büntettek. Most ezt átvetítve a természet adta 

lehetőségekre, a sarkoktól 5 méteren belül bokrok, fák nőnek. Ezek nőnek maguktól, valamit 

ültetnek. Hát elég sokat tapasztalom, hogy úgy benövik a sarkot a bokrok, hogy nem lehet 

belátni az egyenrangú utcákba, de még sokszor a főútra is, mert eltakarják esetleg a táblát, 

vagy a kilátást akadályozzák. Ezt szeretném csak fölvetni, hogy a közterület-felügyelők járják 

az utcákat, ők maguk is tapasztalhatják ezt a problémát. Tehát ott helyben, mindjárt lehetne 

esetleg a tulajdonosokat figyelmeztetni, hogy a sok kötelezettségük mellett erre is figyeljenek, 

hogy onnan vágják ki a bokrokat. Én már ebben megtettem az első lépéseket, időnként viszek 

magammal egy metszőollót és levagdosom az ágakat. Ugyanez vonatkozna még visszatérve 

az előttem szólókra, hogy az esővíz elvezetés. Kedvenc kérdésemet megismétlem, ki és mikor 

takarítja a Veres Péter …. 

 

KOVÁCS PÉTER 

…az átereszeket? 
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HOMOK MIKLÓS 

….úti vízkivezető árkokat? Köszönöm szépen.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Tessék parancsolni, fiatal hölgy. 

 

SARKADINÉ KELLER ÁGNES 

Köszönöm szépen a lehetőséget. Sarkadiné Keller Ágnes vagyok, …-cal. És szintén a 

Katymár közben lévő mocsaras területnek a hasznosításának a részletei érdekelnének. 

Ugyanis biztosan tudják, hogy a tavalyi, tehát, hogy egyrészt a mi utcánk, vagyis a mi 3 

lakásos társasházunk kis gyerekekkel lakják, meg valószínűleg már az is egy ilyen feltöltött 

terület, de egy nem túl nagy esőnél is nekünk a kertben áll a víz, már sztenderden.  A tavalyi 

évben az önkormányzat segítségével kapott aszfaltos, vagy nem tudom pontosan, 

betonfelületet, burkolatot az út, és, amikor ott az útépítési munkák folytak, már akkor is 

lehetett látni, hogy nagyon magasan van a talajvíz. Tehát az a kis patak, ami ott van a mi 

kertünknek végül is a végében, ez úgy néz ki tényleg, hogy folyamatos utánpótlást kap. 

Emellett a környező velünk egy magasságban lévő területek is hasonló problémáról 

számolnak be. Tehát nevezetesen egy nem túl nagy esőnél is áll a víz a kertjükben. Tehát, 

hogy így nagyon szeretnénk, hogyha, ja. Meg a múlt évben, ha jól emlékszem, pont ennek a 

hasznosításra váró területnek, hogy fákat vágtak ki, elég jelentős mennyiségben, amit ugye hát 

nem pótoltak újra. De ennek mi annyiból érezzük a hatását, hogy, hogy egyszerűen a 

csapadékvíz nem vezetődik el sehova, illetve még a Rendelő utcának itt a végében ez egy 

zsákutca lett. Az utolsó szakaszán, ha jól tudom, nem tudom a pontos elnevezését, de egy 

ilyen nyílt vízi, vagy nyílt elfolyású árok van, tehát az alján, már nincsen betonfelület. Mert 

ott már lakóház nincsen, csak mellette kertek. De annak az aljában folyamatosan áll a víz, 

ilyen pangó víz van, ahol szúnyoglárvák vannak, a tisztítását sem tudjuk nagyon megoldani. 

Nagyobb eső esetében egyébként a csatornából fölfelé áramlik a víz, tehát, hogy ezt azt 

hiszem, hogy úgy oldották most meg, hogy a csatornafedőt, kvázi lebetonozták, hogy ne 

tudjon feljönni a szilárd anyag. Tehát, hogy olyan is volt. És, hogy, hogy nekünk ez nagyon 

fontos lenne, hogy a Katymár közben lévő hát élő, élővilág egyébként, jelentős még, azt még 

így megjegyezném, ilyen kacsák, meg kócsagok is ott vannak. És hogy mi tényleg érezzük 

annak a hatását, hogy, ha ott egy ilyen természetes terület megmaradhatna és ezt a 

vízelvezetést mondjuk a növények, fűzfák biztosítanák, akkor szerintem ott a környező 

lakásoknak a minősége, az életminősége javulna egy ilyen csapadékosabb időszakban. 

Úgyhogy a Katymár közi mocsár lenne igazából a kérdésem. Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 
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Köszönöm szépen. Tessék fiatalember. 

 

CSÚCS VIKTOR ZSOMBOR 

Jó napot kívánok! Csúcs Viktor Zsombor, ... És én megkaptam Polgármester úrnak a levelét, 

és ott láttam, hogy írja, hogy rengeteg ötlete van a továbbiakban, hogy hogyan tenné szebbé 

és zöldebbé a XVI. kerületet. Ezzel kapcsolatban szeretnék kérdezni, mégpedig azt, hogy nem 

tudom, mennyire ismeri a Nógrádverőce úti illegális szemétlerakatot. Ami tulajdonképpen 

beletorkollik a Cinkotai útba. És arra lennék kíváncsi, hogy milyen terve van ezzel 

kapcsolatban a jövőben, hogy hogyan szeretné felszámolni, illetve, hogy a későbbiekben ne 

tudjanak ismételten szemetet oda lerakni. Köszönöm szépen.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Épp, pillanat, még aki nem volt. Egy hölgy, ott még nem volt. Tessék jönni! 

 

BENEDEK ÁGNES 

Én Benedek Ágnes vagyok. És két kérdést szeretnék feltenni. Az egyik a Csobaj-bányával 

kapcsolatos. A Csobaj-bányát ugye feltöltik és az a cél tudtommal, hogy ott a lakóparkokat 

bővítsék. Ebből megmaradt még a feltöltött bányából egy, egy tó még, körülötte azért elég 

szép ilyen természeti környezettel. Az a kérdésem, hogy tud-e, mert tudom, hogy nem az 

önkormányzati tulajdon, tehát tud-e az önkormányzat tenni valamit, illetve akar-e valamit 

tenni azért, illetve esetleg folyamatban van-e bármi, hogy ez megmaradjon esetleg zöld 

területnek? Úgy érzékeltem, hogy ott a környékbeliek elég sokan örülnének ennek. Az a sok 

ember is, aki odaköltözik. A másik pedig a Helytörténeti oktatással kapcsolatban. Én 18 éve 

indítottam el a Kertvárosi időutazásokat, ezek olyan buszos városnézések, amiben a XVI. 

kerületet mutattam meg diákoknak, és ezek egészültek ki, felnőtteknek a gyalogos sétákkal. 

Ez egy ilyen honismereti oktatás, a lokálpatriótává nevelés nagyon jó terepe, és ezzel 

megismerik a gyerekek a XVI. kerület látnivalóit, a történelmét, érdekességét. Tehát ezt 18 

évig, az elmúlt 18 évből, 16 éven keresztül zajlott. Az utóbbi években minden évben, minden 

iskolából jött egy osztály, és így a helyi gyerekeknek a jó része megismerhette nemcsak a 

saját környezetét, vagy az iskolájának a környezetét, hanem mondjuk a rákosszentmihályiak, 

Cinkotát, vagy a mátyásföldiek a, éppen mondjuk a rákosszentmihályi részeket. Ebben az 

önkormányzat úgy működött közre, hogy a Helytörténeti Gyűjtemény számára az elmúlt 

években minden évben biztosított 7-800.000.- Ft-ot a Helytörténeti vetélkedőkkel együtt. 

Tehát ennek az összköltsége ennyi volt. Ebből a buszokat béreltük. Ez erre ment el, és két 

évvel ezelőtt ez megszűnt. Most az a kérdésem, mert azért én, aki ezt vezettem, meg 

fontosnak tartottam, meg, hogy az elmúlt években ugye körülbelül 18.000 ember vett részt az 

én városnézéseimen, aminek több, mint 2/3-a a helyi diákok voltak, hogy szeretném 
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megtudni, hogy van-e akarat ennek a folytatására. Illetve van-e esetleg 7-800.000.- Ft évente 

erre? Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát Önök már voltak. A fiatalember még nem. 

 

KÖVECS GYULA 

Jó napot kívánok. Kövecs Gyula vagyok. …-ban lakom. 47 éves most már a lakótelepünk. 

Ebből adódóan az elmúlt 1-2-3 évben, állandó jelleggel a Szent Korona utcában föl lett bontva 

a járdasziget mellett a vízcső, állandó vízcsőtörés volt. Van egy olyan lehetőség, és 

megkaptuk rá a lehetőséget, hogy a mai napon már lassan befejeződik a vízszerelési munka, 

úgy néz ki, hogy nagyon szépen haladnak, ez köszönet a Polgármesternek. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nem én intéztem. 

 

KÖVES GYULA 

Nem tudom, de szóval nagyon szépen haladnak. Ez az egyik, amit meg kell, hogy köszönjük, 

a másik pedig, ami kérésünk, a lakótelep, főleg az utcáknak a helyi tábláknak a kihelyezése. 

Ugyanis úgy a mentők, a tűzoltók, de még a taxisok sem tudják, hogy melyik utca melyik, 

mert nincs kitáblázva, és ebből adódóan este mindig kérdezősködnek, hogy melyik utca hol 

van, tehát ezt kérnénk, hogyha lehetőség lenne. Nagyon szépen köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Pillanat, mert akkor az első kört lezárnánk, és akkor válaszolnék a 

kérdésekre, hogyha nincsen olyan. Első kör lenne, de akkor először hallgassuk meg azt, aki 

még nem kérdezett. Tessék jönni. 

 

NÉMETH LÁSZLÓ 

Tiszteletem, jó napot kívánok, Németh László vagyok a …-ből. Én itt hallottam, hogy a Jókai 

lakótelepen lesz valami javítgatások. Na, én a Borotvás utcáról beszélnék. Én 50 éve lakom 

itt. Mindössze. És most már ott tarthatatlan a helyzet, ez egy 30-as övezet, mióta az eszemet 
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tudom, vannak fekvőrendőrök, de az semmi, mert úgy megy át, mint kés a vajon. Lapos is, a 

szélén el kell húzni fél kerékkel, tehát nulla. Ez az egyik. A másik az, hogy annyira össze van 

már törve az út, olyan már, mint egy burda-térkép. Ugye ott 5-6 ház épült, mit tudom én, 10-

20 évvel ezelőtt, ilyen emeletesek, álltak a nagy mixerekkel, kiálltak a, ilyen 40 tonnás kocsik 

hozták a téglákat, a vasszerkezeteket, és ott maximum csak ilyen turkálás, javítgatás volt. Meg 

vannak süllyedve, áll a víz benne, például a szembe lévő 4 emeletes háznál nem tudnak a 

kocsik bemenni javításra sem. Mert már így le van süllyedve az út. És nem tud fölkapatni a 

teherautóval sem. A Hófehérke utcáról beszélek. Ez az egyik. A másik az, hogy az egész 

utcában van talán 50 kocsi a lakóknak. Naponta 250-300 kocsi elsüvít, de nem hogy lassan, 

hanem ami belefér, mert ott kerüli ki a lámpát. Kimegy a Kolozs utcán, és megy vissza a 

Jókaira. És megy ki a XVII. kerület felé. Úgyhogy olyan éjjel akár-mikor 1 órakor, 3-kor, 

bármikor magamtól, fölébredek, annyira össze van törve az út, hogyha megy egy pótkocsis 

kis kocsi, vagy nagy, vagy valami, mintha az ég zengene, az égdörgés lenne, borzalom. Na 

most hát ugye már 70 év óta van a nem lehet még kürtölni se, csak, hogyha veszély van. Hát 

ezek a kocsik viszont meg, motorok reggel úgy csinálják, mintha nem is lenne kipufogó 

rajtuk. Végighasít a lakótelepen, és erre ébred az ember éjszaka. És most már az autósok is 

kezdik, nemcsak a motorosok. Úgyhogy ott az óvoda, két út közötti szakasz az körülbelül ¾-

ed része az óvoda teszi ki. És reggel fél hattól, olyan 8-9 óráig sorba állnak a kocsik. Na, 

most, hogy és keskeny az úttest. Az én ablakom alatt is körülbelül 6-7 méterrel száguldoznak 

a kocsik. Verik föl a port, a hangzavar van, és nem egyszer látom, hogy a gyerekeket kiveszi a 

kocsiból vár egy kicsikét átmegy a másik oldalra, hogy kivegyen valamit, mert a gyerek a háta 

mögött, és már nem győzi kapkodni ottan. A kocsik meg mennek, mint az állatok. Hogy nem-

e lenne esetleg lefelezni ezt az izét, egyirányúvá tenni, vagy az a bizonyos 12 tonnás tábla, 

ami ki van téve arra a 6 méteres útra, egye meg a fene, de akkor legalább annyit, hogy 

behajtás izével, kivétel, engedéllyel. Valamit, valamit enyhíteni ezen a forgalmon, ha már 

nem is tudják az utat csinálni. Akkor legalább kicsi hangtompításokkal még biztonságosabb 

lenne. Csak ennyi lett volna a kérdésem. Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Van-e még valaki olyan, aki még nem kérdezett első körben, igen, tessék 

parancsolni. 

 

BAHER-KOLOZSI ZSUZSA 

Baher-Kolozsi Zsuzsa vagyok. És a …-ban lakom. Tisztelt Polgármester úr, kedves Péter, 

nekem kettő kérésem lenne. Az egyik az, hogy a kerületünkben, hát elég sok az idős, 

nyugdíjas ember, aki kevéssé tud tornázni járni. És azt gondoltam, hogyha az önkormányzat 

hozzásegítené az én korosztályomat egy olyan helység lehetőséggel, ahova lehetne 

kedvezményes anyagi ellenszolgáltatás mellett tornázni járni rendszeresen, akkor ez lehetne 

egy prevenció az öregséggel és egyéb egészségügyi problémánkkal kapcsolatban. Ilyen a X. 

kerületben nagyon jól működik. És nemcsak a tornázás, hanem egy külön program lenne. 
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Hogyha erre lenne valahol helység, lehetőség, akkor akár lenne olyan tornatanár, aki tartaná 

ezt szintén kedvezményes áron. Ez lenne az egyik. A másik pedig erre a levelemre korábban 

már hivatkoztak, én szeretnék, szeretnék egy pár szót mondani. Nekem nagyon-nagyon 

rosszul esik az, hogy a kerületünkben egy fiatal értelmes, intelligens, okos Polgármesterünk 

van, aminek én nagyon meg vagyok elégedve a munkánkkal, munkátokkal, amit az 

önkormányzat végez, de mégis nagyon rosszul esik az, hogy, hogy feltételezzük a párt 

nézetek másságát, a különböző párt nézetek miatt egyfajta rosszindulatot, a más nézetei miatt. 

Én azt gondolom, hogy ez a pár mondat, ami ebben elhangzik, hogy majd letagadják az eddig 

elért közös sikereket, felújított iskolákat, óvodákat, orvosi rendelőket, 300 megépült utat, 

megszépítjük a közterületeket, korrupciót vizionálnak, majd oda, ahol tisztességesen költjük 

el a pénzt. Önkéntesen, önként hazudnak oda, ahol megértő párbeszéd zajlik. Nem lenne bölcs 

dolog, szembefordítani a különböző nézeteket valló embereket, mert azt gondolom, hogy 

sokkal jobb lenne békében, szeretetben élni, akkor is, hogyha az egyik ember katolikus, a 

másik meg református. És én arra kérnélek, hogyha lehet az üzeneteidben nagyon fontos, ami 

megjelenik, és útmutató az embereknek. Köszönöm a meghallgatást. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Van-e még valaki, aki első körben szeretne hozzászólni? Már aki még nem 

szólalt meg? Hát ne haragudjon, ezt nem értem, tehát fölvetettek kérdéseket, szeretnék rá 

válaszolni, de még újabb kérdéseket szeretne föltenni, ahhoz, amit már föltett kérdést? Akkor 

mégse első körös. Fiatalember, parancsoljon! 

 

KOCH JÁNOS 

Jó napot kívánok, Koch János vagyok a Magyar Munkáspárt kerületi és Zuglói elnöke! Kettő 

témát hoztam magammal, elnézést, nem, nem olyan jellegű, amiről az eddigiek során szó 

esett. Az Oktatási Hivatal minden évben közzéteszi az ország középiskoláinak a ranglistáját. 

Természetesen most a múlt évi adatok vannak meg. Az ország 1700 középiskolai 

intézményének teljesítménye az elmúlt 5 év átlagolása alapján készült el, ami az érettségi 

eredményeket, a kompetencia felmérések összpontszámát érti ez alatt. Ez alapján a 

kerületünkben századik helyet foglalja el a Szerb Antal hat évfolyamos tagozat, 109. a Szerb 

Antal 4 évfolyamos, 440.-et a Corvin Mátyás négy évfolyamos, és 448. a Corvin Mátyás 

Szakgimnázium. A Táncsics 589. helyen áll a 4 évfolyamával. Tehát a fenti adatok 2018. 

októberiek. Kérdésem, az Önök véleménye szerint mennyire elfogadhatóak ezek a kerületi 

eredmények? Lesznek-e stratégiai célok a következő 5 évre? A Tankerület és az 

önkormányzat együttműködésének vannak-e még kiaknázatlan lehetőségei? A következő 

egészségügyi témát érint. A testületi ülésen úgy két évvel ezelőtt a Polgármester úr részéről 

hangzott el, hogy szeretnék a betegek részére 20 nap alá csökkenteni a várakozási időt a 

beutalóval érkezetteknek, a Szakrendelő rendeléseire. Kérdésem, hogy most 2019. júniusában, 

hogyan látják-e a megoldandó helyzetet, miközben bővül a Szakrendelő, és a modern 
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diagnosztikai berendezésekhez orvosokra is szükségünk lesz. Köszönöm szépen a megtisztelő 

választ előre is. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Van-e még valaki, aki első körben szeretne, és még nem szólalt meg? Van, 

aki most szeretne még a válaszok előtt, második körben? Tessék parancsolni, a hölgy! 

 

KEPES ÁGNES 

Kepes Ágnes vagyok, a … És azért nem mondtam el az elsőben ezt a kérdést, mert azt 

vártam, hogy valaki más majd fölhozza, tehát nem akartam én elmondani, úgyhogy azért állok 

itt megint. És ez a Móra iskolának a, és a parkolásnak a kérdése, és miután egy évvel ezelőtt 

nagyon sokan beszéltek erről, azért gondoltam, hogy hátha most is valaki más, hogy ne én 

mondjam el, valaki fölhozza ezt a témát. Ugyebár tavaly is pontosan erről volt szó, hogy 

egyszerűen a szülőknek a, minden szülő kocsival viszi a gyerekét, kocsival hozza, és 

katasztrófa van azon a környéken a parkolás. Tehát beszélünk az Ida utca, a Csallóközi utca, a 

Bianka utca, tehát egy csomó utca ott a környéken szerintem a Polgármester úr is tudja, és hát 

nagyon szomorú vagyok, hogy, hogy Környeiné nincs itt, mert tavaly ő, személyesen ígérte 

meg utána, amikor vége volt a közmeghallgatásnak, azoknak az anyukáknak, hogy intézkedik, 

akik itt fölszólaltak. Tehát amit csinál, ami működik,  az működik, hogy most fogták, és az 

Ida utcát két utca között egyirányusították, ami abban lehet, hogy segít, hogy az alatt az idő 

alatt, reggel, meg délután, amikor jönnek a gyerekekért, akkor mondjuk nem ütköznek össze 

az autók. De ezen kívül semmi másban, és egyébként soha, az ég világon, senki nem tartja be. 

Csak ez alatt az egy óra alatt, reggel és egy óra alatt délután. Nézze meg, hogy délben 

mindenki bemegy a behajtani tiloson, este is, mindenki átmegy, mert egyébként lehetetlen. 

Gondolja el, hogy ha valaki, egy forgalomszervező ezt végiggondolja, hogy a Rákosi útról 

valaki, hogy megy be mondjuk a Bianka utcába, vagy a Csallóközibe. Tehát az a lényeg, ja, 

hát mindennek a tetejében, én nagyon sok mindenkivel beszéltem. Széttaposták az árkokat a 

kocsikkal. Nem egy árok szakadt be. Az, hogy, hogy egy fa nem marad életben. Az, hogy ott 

a helyiek, tehát, akik ott laknak, annak a kocsijának mennek neki. Tehát, ha valaki ott 

megpróbálna átmenni egyáltalán a Bianka utcán, akkor, amikor mondjuk, van egy, egy szülői 

értekezlet, az lehetetlen. Ma például pontosan azt láttam, hogy a Bianka utca felé nyitott a 

Móra iskolának azt hiszem a parkrésze, még azt a fáradtságot sem veszik a szülők, hogy 

legalább megpróbáljanak legalább leparkolni. Egyszerűen megállt a nyílásban, ahol a gyereke 

kijön és ott állt. És kész, passz. És nem ment tovább. Tehát, hogy ez, ez már nem egy mostani 

téma. Van ott a Bianka utca és a Csallóközi utca végén egy teljesen használhatatlan terület, 

vagyis használaton kívüli terület. Tudom, hogy az az erdő az magánterület, azt is tudom, 

tehát, hogy azt nem veheti el az önkormányzat. De árulnak ott most egy telket is. Magának az 

iskolának is van olyan helye, ahol valamilyen módon meg lehetne oldani a parkolást, mert, 

mert tényleg ez van, hogy mindenki kocsival jön. A lakók végig, tehát, hogyha végigkérdezi a 

Szénás utcát, vagy a Sarkad utcában lakót, mindenki a haját tépi emiatt. És hát az a baj, hogy 
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ez nem oldódott meg, pedig, hát gondolom, én csak tavaly kérdeztem meg, de hát gondolom, 

hogy ez évek óta probléma. Úgyhogy elnézést, ezért erőszakoskodtam, mert vártam, hogy 

valaki más fölhozza. Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. És akkor még fiatalember szeretett volna.  

 

EGY ÚR - nem mondta a nevét és a lakcímét 

A tavalyi útépítéssel kapcsolatban, ugye ott, az útépítésnél a munkások elvágták a fák 

gyökereit, ezek a fák most ki vannak száradva, hogy mi lesz a sorsuk, mert életveszélyesek. 

És nem tudjuk, hogy milyen okból vagdosták el a gyökereit ezeknek a magas, lombos fáknak. 

A mi házunk elől meg egy vadgesztenyefa csak úgy szőrén, hátán eltűnt. Reggel ott volt, 

délután már nem volt ott. És mindenki mossa a kezét, hogy senki nem tud semmit. Se a 

kivitelező, se semmit. Úgyhogy most olvasom az interneten, hogy állítólag ez védett fa a 

vadgesztenye, én nem tudtam róla, azért nem is szóltam egy szót sem. De egy 40 éves 

vadgesztenyefa, nagy lombozatú, piff-puff eltűnt. Most ezt tűzifának tűnt-e el, én nem tudom, 

ki vitte el, de egy a lényeg, hogy a másik oldalt viszont a ugye ott volt a veszekedés, erről tud 

az önkormányzat és ott a fa, a fák miatt, de ott szabályosan elvagdosták a gyökereket, és most 

ott áll a két száraz fa, ami bármerre dől, valamelyik házat ütni fogja. Úgyhogy ezt csak úgy 

fölhoznám. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Még egyszer fiatalember, parancsoljon. 

 

EGY ÚR - nem mondta a nevét és a lakcímét 

Köszönöm szépen, és akkor azt a levelet, amit már két másik ember is említette. Láttam, hogy 

volt, aki itt nézett, mert nem kapta meg esetleg a levelet, úgyhogy két bekezdést fölolvasok, 

az első kettőt, háromból áll az egész levél. Az elmúlt hetekben sokat aggódva kérdezték 

tőlem, hogy ugye indulok az októberi Polgármester választáson? Mindenkit megnyugtatok, 

igen, újra vállalom a megmérettetést, még akkor is, ha 2018-as tavaszi választási kampány 

eseményeiből előre lehet tudni, hogy durva, hazug kampányra készülnek ellenlábasaim. 

Letagadják majd az eddig elért közös sikereinket, a felújított iskolákat, óvodákat,  orvosi 

rendelőket. A 300 megépült utat, és megszépült köztereket. Korrupciót vízionálnak majd oda, 

ahol tisztességesen költik el a közpénzt. Önkényt hazudnak majd oda, ahol a megértő 

párbeszéd zajlik. Ha mindezt előre lehet látni, miért vállalom mégis? Na, most nekem azon 

kívül, amivel az egyik felszólaló hölgynek volt problémája, tehát, hogy összeugrasztja a 
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kerület lakosait, egy olyan problémám is van, hogy ez egy Fejlődő Kertváros fejléccel, 

Kovács Péter polgármester aláírásával jelent meg. Pár hete, az érdi polgármester ugyanezért, 

amikor az EP –kampányban, mint érdi polgármester szólította meg a szavazókat, és arra, hogy 

a FIDESZ-listájára szavazzon, több 100.000.- Ft büntetést kapott. Gondolom, a Polgármester 

Úr nem szeretne, és a következő kérdésem lenne, ezt a levelet a XVI. kerületi adófizetők 

pénzéből küldte Ön ki, ha nem, akkor miért van rajta a Fejlődő Kertváros logója. Miért 

gondolja úgy, hogy az újraválasztási kampányát, amennyiben az Önkormányzat finanszírozta 

ezt a levelet a közpénzből kell finanszíroznia a kezdetét, és egyáltalán, ha Ön pártok felett álló 

Polgármesternek vallja magát, akkor milyen jogon minősíti az ellenfeleket, közben az első 

bekezdés, utolsó mondatában, a 2018-as tavaszi választási kampány eseményeiből előre lehet 

tudni, hogy durva, hazug kampányra készülnek ellenlábasai. Ami egy darab hazugságra 

emlékszem, a tavalyi választási kampányba, hogy az Ikarusra migránsokat akarnak 

betelepíteni, és ezt pontosan Ön mondta. Tehát én azt gondolom, hogy, hogy nem, nem egy 

polgármesterhez nem illő dolgot cselekedett, amikor egy Fejlődő Kertvárosrész fejléccel, 

mert, ha egy FIDESZ-es fejléccel küldi ki, magánszemélyként, vagy a FIDESZ finanszírozza 

ezt a levelet, semmi problémám nincs vele. Joga van Önnek kampányolni. A FIDESZ 

nevében, de a mi adófizetőink pénzéből ne kampányoljon, Fejlődő Kertváros fejléccel, és 

Kovács Péter polgármester aláírásával. Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Fiatalemberek is, nem bírnak magukkal. És ők is, mielőtt még 

meghallgatnák a válaszokat, kérdeznek, parancsoljanak. 

 

EGY ÚR - nem mondta a nevét és a lakcímét 

Rövid leszek, megbátorodtam közben, hogy a HÉV-METRO összeköttetésre van-e bármilyen 

kihatása a XVI. kerületi Önkormányzatnak, itt a terveket illetően, illetve lesz-e ebből bármi 

is,van-e új információ, illetve lehet-e ötletet adni, hogy esetleg a Veres Péter út, ugye a HÉV 

átjárás az elég nehéz, ott a Sarjú utca-Baross utca rendszeresek a dugók, hogy erre esetleg 

történik-e valami itt a HÉV felújítással kapcsolatban, illetve egy gyalogátjáróról lehet-e szó. 

Ennyi lett volna a kérésem. Köszönöm szépen. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Fiatalember is volt, Edit, Jorgos először akkor. 

 

GABRANIS GEORGIOS 
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Gabranis Georgios vagyok, a … Érdeklődök, hogy Cinkotát felújítják a Simongát utcai részét, 

és köszönjük az önkormányzatnak, hogy beszálltak ebbe a projektbe, hogy nemcsak a 

Nógrádverőce útig újítják föl az utcát. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen. 

 

GABRANIS GEORGIOS 

…és azt szeretném megkérdezni, van-e módja és lehetőség most, amikor annak idején 

beszéltem a Szász Józsi alpolgármester Úrral, hogy elkerülő utat tesznek a Major felé, a 0-s 

felé, megoldódik-e ez a probléma, vagy ha nem, akkor tudnak-e körforgalmat építeni az adott 

Vidámvásár és a Somkút utcai sarokba, és megoldani most a felújítással együtt, az áthaladást, 

mert nincsen zebra, nincsen semmi, életveszélyes annak a körülményét, hogy megközelítsük, 

átmegyünk a másik oldalra, az óvodához, meg az iskolához. Van-e projekt arra, hogy 

buszvárókat, lámpát, vagy egyéb olyan dolgokat beépíteni most, melegében, amikor átépítik 

az úttestet. Köszönöm szépen.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Még ott a hölgy, és utána még, pillanat türelem még a kék ruhás hölgy. 

 

KISS EDIT 

Röviden megpróbálok még három kérdést felvenni. A Junior Gyermekélelmezésével 

kapcsolatosan, nagyon hangosak, hajnalban már hozzák ugye az ennivalókat, csörögnek a 

fémedényekkel, hangosan kiabálnak, nevetgélnek, az ablakuk pont arra néz a társasházaknak. 

Aludni nem tudunk, na, most a gyerekeseknek még rosszabb ez. Amikor volt a Jókai 

lakóteleppel kapcsolatos közmeghallgatás, illetve amit ugye látunk, hogy milyen fejlődés fog 

ott végbemenni, akkor volt erről szó, hogy kapnak egy figyelmeztetést, illetve egy levelet, én 

úgy tudom, mert voltam benn, hogy ezt még nem kapták kézhez, vagy letagadták, nem tudom. 

Minden esetre a szűrők megvannak, de a hang ugyanúgy megmaradt, tehát nem tudom, hogy 

ebben az esetben esetleg egy felszólító levelet a vezető kaphatna-e? Illetve szeretném kérni, 

hogyha lehetőség van rá, kapják meg. A másik kérdésem óvodával kapcsolatosan, 27 

gyerekem jár a Fecskefészek oviba, és a Kormányhivatallal kapcsolatosan a kerítésnél lenn, 

nagyon rozsdásodik az egész rész, illetve pattogzik le a festék. A pici gyerekek ugye nagyon 

szeretnek bogarászni, így a kerítés alját is kapirgálják, baleset veszélyes. Nem tudom, hogy 

esetleg az önkormányzat gondolt-e arra, hogy ezt a kerítés részt kijavítja, újat tesz, vagy 

valami megoldást találna-e rá, illetve a terekkel kapcsolatosan, nagyon szépen megcsinálták a 
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rendőrség és az SZTK közötti közbülsős részt, ami ugye gyönyörű virágokkal van beültetve, 

ezt köszönjük szépen. Szemnek is jó látni, meg hát sokan csodáljuk. Viszont szeretnék kérni 

jövőre, mert már idén nem biztos, hogy erre lenne lehetőség, hogy a BENI emlékmű, Villő 

utca-Jókai sarkán, ahol van az emlékműve a BENI-nek, hogy legközelebb legyenek kedvesek 

oda is gondolni, legalább 2 láda virágot, és hogyha szükséges, nincs ember, aki beültesse, 

akkor mi, kutyások összefogunk, megcsináljuk, csak szeretnénk, hogy ott is szebb legyen. 

Köszönöm szépen.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. Hölgy akart még, tessék jönni.  

 

BENEDEK ÁGNES 

Én is felbátorodtam, és hogyha még utánam is kérdeznek, akkor lehet, hogy még 

harmadszorra is idejönnék, de most vicceltem. Szóval két téma jutott még eszembe, nem 

tudom, hogy volt-e szó már a Szakrendelőről, hogy ugye szó esett egy-két évvel ezelőtt már a 

különböző kiadványokban, hogy a felújítást tervezik. Ugye ez megállt ez különböző okok 

miatt, hogy esetleg előrébb jár-e ez a felújítás, látják-e már, hogy megkapjuk-e rá a 

támogatást, illetve, hogy konkrétan, a magas épületre szeretnének felhúzni egy újabb 

emeletet, vagy pedig az alacsony épületre? És a másik pedig, hogy nemrégiben a Főépítész úr 

tartott egy ilyen meghallgatást, ahol arról lehetett beszélgetni, hogy többek között, hogy a 

helyi védett épületeket, felül fogja nemsokára vizsgálni az önkormányzat, a Képviselő-

testület. Az elmúlt években, elmúlt bő egy évtizedben Lantos Antal helytörténész 

munkásságának köszönhetően ugye rengeteg védett épület van a kerületben, ami azt jelenti, 

hogy a külsejét lehetőleg a tulajdonos hagyja meg olyan formában, ahogyan az volt anno. És 

ez azért van így, hogy, hogy megmaradjon valami a régi településképből az utókor számára. 

És az a kérdésem, hogy ezzel kapcsolatban, hogy leveszik-e néhány épületről a védettséget, 

vagy esetleg felkerül? Lesz-e majd esetleg előzetes tájékoztatás, vagy már csak azt hallhatjuk 

meg, hogy döntött a Képviselő-testület erről, meg erről az épületről. Ez ugye azért érdekes, 

mert hátha valaki azt mondja, hogy szeretné, hogy a nem tudom én, a mellettem lévő épület az 

megvan, vagy az én épületem ne adj’ Isten, hogy megmaradjon védettség alatt. És akkor, 

hogy ezért esetleg többen kiállhatnának, vagy épp fordítva, hogy valaki szeretné, hogy 

lekerüljön az ő épületéről a védettség, és ez megtörténhet, hiszen most, ezek a védett épületek, 

csak olyan módon kaphatnak támogatást, hogyha egyedileg a, a, az önkormányzathoz, illetve 

a hivatalhoz fordulnak, és egyedi döntés alapján kaphatnak és az elmúlt években nagyon-

nagyon kevés ilyen döntés volt. Tehát például, hogy egy védett épületnél sokkal drágább 

kicserélni egy ablakot is és, hogy, hogy erre igazából nem nagyon volt az elmúlt években 

támogatás. Tehát ez a másik, hogy esetleg terveznek-e valami olyasmit, amiben ezek a védett 

épületek, vagy az arculata a kerületnek, a szebb épületek, hogy ezek megmaradhassanak. 

Köszönöm. 
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KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen, még valaki? Még egyszer kérdezem. Mert akkor egy kört tartunk, mert így 

már többen szóltak, és akkor a válaszok jönnek majd. És aztán majd Mizsei képviselő úrnak 

adunk lehetőséget, hogy éljen a kérdés lehetőségével. Itt is. Ha nincs, akkor igyekszem választ 

adni, minden fölmerült kérdésre. Nem ígérem, nem tudom, ígérni azt, hogy rövid leszek. 

Viszonylag sok kérdés merült föl. Másrészt valamelyikre nem egyszerű, vagy nem rövid a 

válasz. Ugye legelőször Kovács Csaba úr kérdezte, Mátyás király út. Itt valószínűleg valami 

félreértések vannak a történeti hűség kedvéért. Tehát a Mátyás király út szélesítését annak 

idején még a rendszerváltás előtt határozták el, és akkora rendszerváltás előtt kisajátították 

ezeket a területeke, amiről információnk már nincsen, hogy ezt pénzért tették, avagy ingyen 

jegyezték le az akkori tulajdonosoktól. Ugye amit tetszett mondani, hogy 2010-ben, meg 

2014-ben is volt, ugye a Képviselő-testület… 

 

KOVÁCS CSABA - mikrofon nélkül 

2004-2008. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen, én nem ezeket a számokat írtam föl, én arra emlékszem, hogy a Képviselő-

testület döntött arról, hogy mivel nem szükséges a továbbiakban nem tervezi ott se a Fővárosi 

Önkormányzat, se a Kerületi Önkormányzat az út szélesítését, ezért visszaadja a 

tulajdonosoknak, Arról nem volt szó, hogy ezt kötelező, ingyen visszaadni, ilyen törvény 

nincs is. Ez a XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének döntése volt. Tehát erre 

semmi nem kötelezi az önkormányzatot, az önkormányzat magától döntött úgy, hogy ezt 

ingyenesen adja vissza, a legelső alkalommal az volt a döntés, hogy ha saroktól-sarokig 

kérelmezik a lakók, tehát keresztutca, saroktól-sarokig, akkor mindenki kérelmezi, akkor az 

önkormányzat egyben elmegy a Földhivatalhoz, elindítja itt a felmérési munkát, azt is magára 

vállalja az önkormányzat, meg a bejegyzési dolgot is magára vállalja, hisz akkor még 

ingyenes volt az önkormányzat számára a földhivatali bejegyzés.  

 

KOVÁCS CSABA - mikrofon nélkül 

Erről nem kapott senki értesítést. 

 

KOVÁCS PÉTER 
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Befejezhetem a válaszomat? Köszönöm szépen! Annak idején, de, akkor, de, minden kép…, 

minden lakót értesítettek, dehogynem, a minden lakót értesítettek erről a lehetőségről. Akkor 

volt olyan, és ez nem a Mátyás király utcára vonatkozott egyedül, hanem ám-blokk a 

kerületben rengeteg utcát kijelölt a Képviselő-testület. A mai napig is van erről egyébként 

rendelete a Képviselő-testületnek. És akkor volt, ahol jelentkeztek, volt, ahol nem 

jelentkeztek. Probléma volt utána, hogy nem faltól falig jelentkeztek, vagy saroktól-sarokig a 

lakók, hanem csak egy valaki akarta. Akkor ugye a Képviselő-testület korábbi határozatának 

megfelelően ezt nem lehetett. Majd a Képviselő-testület a következő dátum, most akkor nem 

mondok dátumot, amit itt Ön mondott, biztosan jobban mondta akkor, a következő 

alkalommal a Képviselő-testület arról döntött, hogy jó, akkor nem ragaszkodik ahhoz, hogy 

saroktól-sarokig legyen visszaszabályozva, bár értelmes lett volna, mert akkor nem ilyen 

girbe-gurba dolgok lettek volna, hanem egy ilyen egyenes vonal, lakók kedvéért akkor ettől is 

eltekint a Képviselő-testület és ha egy lakó is kéri ezt, akkor visszaszabályozásba vállalja a 

költségeket. Majd eljött az idő, amikor az önkormányzat számára megszűnt az 

illetékmentesség a földhivatal felé. Ekkor az önkormányzat úgy döntött, hogy 6.600.- Ft egy-

egy ilyen visszaszabályozási, akkor legalábbis annyi volt, eljárási díj, ezt talán a lakó is ki 

tudja fizetni, ezért azt mondtuk, hogy aki vállalja ezt a díjat, annak akkor odaadjuk ezt a 

dolgot. Majd utána ezek a dolgok elültek. Jött az útfelújítás, amit Ön is említett, ugye a 

Fővárosi Önkormányzat javaslatomra fölújítja a, vagy fölújította a Mátyás király utat, és 

akkor is ugye az útfelújítási munkálatoknál a jogi telekhatárról indult a gondolkodás. Azt 

tudni kell, a Mátyás király utcában, hogy nem a jogi telekhatáron állnak a kerítések egy része, 

hanem a közterületre belógnak, fél méterrel, egy méterrel, akár másfél méterrel is. Amit most 

levelet kaptak, mert ugye mondta, hogy nem kaptak levelet, dehogynem, minden lakó kapott 

egy levelet, amit a postaládába eljuttattuk 

 

KOVÁCS CSABA - mikrofon nélkül 

Az nem válasz, a 2018-asra, az egy nagyon összetett levél volt, de az arra nem válaszol. Ezt 

akárki megnézi jogilag, az nem válasz, mert föl sincs hozva, hogy ez a válaszuk a 2018-as 

problémára. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Kapott mindenki egy levelet. A levélben a következők közül lehet választani. Az 

önkormányzat Képviselő-testülete ezután, miután visszajönnek a lakóktól a válaszok, fog 

dönteni ebben a kérdésben. Ugye az ajánlat, amit Környeiné Rátz Katalin, ha már 

megemlítette, ugye az ő javaslatára dolgozott ki a Vagyonhasznosítási Iroda, az három 

lehetőséget tartalmaz, ha jól emlékszem a lakók számára. Azoktól, akiktől ingyen elvették ezt 

a területet, és ezt tudja ő bizonyítani, azoknak ingyen az önkormányzat visszaadja ezt a 

területet. Azok, akik vagy nem vették el tőlük, vagy azóta szerezte ezt az ingatlant, és nem 

öröklés címszóval, hanem vásárolta ezt az ingatlant, akkor nyilván a közterületet nem 

vásárolta meg, hiszen a telekkönyvben az nincsen benne. Nekik az önkormányzat fölajánl két 
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lehetőséget, az egyik, hogy ezt a területet is megvásárolhatja a telkéhez, amennyiben akarja, 

másik lehetőség, hogy nagyon kedvezményes áron az összeg talán benne van a levélben, 

fejből nem mondom meg önnek, de valami minimális összegért bérelheti ezt a területet az 

önkormányzattól, mert ugye ez az önkormányzat tulajdona. És ha ebből a három lehetőségből 

egyiket sem választja a lakó, akkor nincsen más lehetőség, mint a jogi telekhatárra 

visszaállítani a kerítést. Ebből lehet majd választani a lakóknak. Várjuk a lakók válaszait, 

megvolt egy határidő adva, ami talán még nem járt le, hogy ki, mit válaszol erre a kérdésre, és 

annak megfelelően fog a Képviselő-testület egyedi dolgokban dönteni. Kepes Ágnes kérdezte, 

Párta utca vízelvezetésével kapcsolatban, ugye azt tudni kell, hogy a XVI. kerületi 

Önkormányzat területén csapadékvíz elvezető rendszer nagyon kevés van. Például a Csömöri 

úton van ilyen. Ugye a Párta utca abba kapcsolódik. És a Csömöri útra levő csapadék-csatorna 

rákötések nem minden keresztutcában valósulnak meg. Így a Párta utcában sincsen ez 

megvalósítva. Tehát ami a Párta utcában víz, csapadékvíz kezelés történik, az úgynevezett 

szikkasztó árok, tehát az azt jelenti, hogy onnan nem folyik el a víz, mert tetszett mondani, 

hogy ilyen átfolyásokat kell biztosítani, nem, a lezúduló, vagy a lehulló csapadék víz, az 

annak az ároknak kell elszikkasztania. Amennyiben ott az árok, amit Ön mondott, 109-es, 

illetve 107-es házaknál, én ki fogok menni holnap, megnézem, hogy milyenek ott az árkok, és 

amennyiben ott lehetőség van erre, akkor mélyíteni fogjuk ezeket az árkokat, hogy a 

szikkasztásnak eleget tudjanak tenni.  

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Miért nem a képviselő jön ki, és miért nem ő válaszol? Ennyi! Mert hozzá intéztem a kérdést. 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Nem az a lényeg, hogy meglegyen?  

 

DR. CSOMOR ERVIN- mikrofon nélkül 

Nem az a lényeg. 

 

EGY ÚR- mikrofon nélkül 

A válasz a lényeg. 

 

EGY HÖLGY 

A válasz is lényeges. 
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KOVÁCS PÉTER 

Ne beszéljünk egyszerre, ha lehet kérni! Abban Önnek igaza van, és ezt az Önkormányzat egy 

kiadványban meg is erősítette, minden lakó számára, ugye, hogy a magyar jogszabályok 

alapján az úttest széléig a lakóknak kötelesség tisztán és rendben tartani az árkot. Meg a 

járdafelületet is. Amennyiben a járdafelülettel bármi probléma van, akkor az önkormányzati 

képviselőhöz fordulva lehet kérni járdajavítást, ugye ez volt idén is. És hál’ Istenek nagyon jól 

sikerült, nagyon sokan jelentkeztek erre a járdajavításra. Képviselő-testület a költségvetés 

módosításánál duplájára meg is emelte a járdajavítási összeget. Az, aki viszont fizikai állapota 

miatt már nem tudja a járdát karbantartani, avagy az árkot nem tudja karbantartani, annak a 

kerületi önkormányzat Területi Szociális Szolgálata kérelem alapján ingyenesen segít, tehát 

kérni kell, ott azt, és akkor aki már fizikailag erre képtelen, ahelyett az önkormányzat meg 

fogja csinálni. A pocsék járdára válaszoltam. Ugye kocsi beállók a Csömöri úton, igen, a 

Csömöri úton létesültek kocsi beállók, és valóban a keresztutcák, azok nem olyan szélesek, 

mint a Csömöri út, és ott a kocsi beállóval nehezebb beállni. Ez kétségtelenül probléma. De 

ugye a mellékutcák leginkább azért vannak, hogy ott a lakó utcák legyenek, itt talán Borotvás 

utcában is mondta a fiatalember, aki hozzászólt, hogy ők is azt szeretnék, hogyha kevesebb 

autó járna arra, vagy hát legalább valami történne ebben a dologban, de erre majd mindjárt 

visszatérek. Mikor lesznek a lakótelepen felújítások? Hát a lakótelepeket folyamatosan van 

közterületi felújítás. Ugye például a Centenáriumi lakótelep közterületeit is az önkormányzat 

néhány évvel ezelőtt megújította, a tavalyi évben az Egyenes utcai lakótelep közterületeit 

újította meg az önkormányzat. Idén a Jókai utcai lakótelep közterületeit újítja meg az 

önkormányzat. Erre viszonylag rendes összegeket költünk, ha jól emlékszem, akkor az 

Egyenes utcai lakótelep felújítása, mintegy félmilliárd forintot költött az önkormányzat, itt 

zöldfelületet, játszóteret, járdákat és minden egyebet épített az önkormányzat. A Jókai utcai 

lakótelep felújítása jelentősebb összeg lesz, nagyobb is a lakótelep, illetve ott más dolgokat is 

fogunk csinálni, például Kiss Edit kérdezésére válaszolok, majd kutyafuttatót is, de majd 

külön válaszolok, amikor odaérünk. A lakótelepi házak felújításának az önkormányzatnak 

rendelet alapján támogatja a lakótelepi magántulajdonban levő házak felújítását. Ugye ez 

alapvetően úgy működik, hogy amikor van állami támogatás lakásfelújításra, akkor az állam 

maximum 50 %-ig ad támogatást. Ezt az önkormányzat megfejelte még egy 25 %-os 

támogatással. Ez a 25 %-kal együtt így már az elszámolt költségek 75 %-át támogatja az 

állam, és az önkormányzat. Na, most előfordul olyan helyzet, amire az Összefogás 

Lakásszövetkezet elnöke hívta föl a figyelmet, hogy nincsen állami pályázat, vagy azokra a 

társasházakra nincsen állami pályázat, és ezért a Képviselő-testület talán az előző, vagy az 

előző előtti testületi ülésen döntött arról, hogy a rendeletét úgy módosította, hogy amennyiben 

nincsen állami pályázat, akkor is adja ezt a 25 %-os önrészt a felújításhoz. Az Ön számai 

helyesek, ugye azt mondta, hogy 2015-től mondjuk 3 éven keresztül 30.000.000.- Ft-ot költött 

az önkormányzat a felújításra, most meg idén, 2019-ben, egy év alatt fogunk ennyit költeni. 

Ez háromszorosára emeltük ezt a lehetőséget a kerület lakóinak. Úgyhogy remélem, hogy 

fognak is élni ezzel a lehetőséggel. Zárójelben jegyzem meg, ugye ez nem kötelező a kerületi 

önkormányzat számára, ez egy önként vállalt feladat, ugye elvileg a lakások felújítása, 
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magántulajdonban levő lakások felújítása, a magántulajdonosnak a kötelessége, ugyanúgy, 

ahogy a családi házaknál, a családi ház felújítása, a családi házban lakók kötelessége. Ezt az 

önkormányzat, amikor elszámolás van, az Állami Számvevőszék felé, akkor az önként vállalt 

feladatok során számolja el. Ön is mondta, illetve az Ön mellett nem messze ülő Hollai úr is 

mondta, hogy az önkormányzatnak sok pénze van. Ezt nem tudom, honnan veszik. A XVI. 

kerületi önkormányzatnak nem sok pénze van, hanem jól gazdálkodik a pénzével. Ha 

megnézzük a fővárosi kerületeket, akkor a fővárosi kerületek közül, mi kifejezetten a kevés 

pénzből gazdálkodók közé tartozunk. Az már egy másik kérdés, hogy az önkormányzat ebből 

a kevés pénzből mégis a jó gazdálkodásának köszönhetően mennyi mindent tud fejlesztésre 

költeni. Menjünk csak a szomszéd kerületben, most nem a XV. kerületet említem, ahol még 

költségvetés sincs, hanem mondjuk a másik, mellette levő zuglói kerületet, ott kétszer ekkora 

költségvetésből, negyed ekkora fejlesztések sincsenek, tehát mondom még egyszer nem 

gazdag a XVI. kerület, hanem jól gazdálkodik a XVI. kerület. Ács Katalin kérdezte, Katymár 

utcai mocsár terület valóban eladásra kerül-e? Ugye ott az önkormányzat tulajdonában 6 

darab építési telek van, ha jól tudom. Az önkormányzat ezt a költségvetésébe betette, mint 

eladásra kijelölt területet. Tehát az önkormányzat el kívánja adni ezeket a területeket. 

Szembesültem én is azzal, hogy ott bizony, mivel, hogy talán a következő fölszólaló, vagy 

utána egy fölszólaló hölgy mondta, ugye, hogy ott beépült ugye ugyanennek a mocsárnak, 

idézőjelben, a területe, ami magántulajdonban volt, az már beépült, Tehát ott már a lakóházak 

állnak, mint mondták is, ott talán ilyen vízelöntési problémák vannak, mely abból adódik, 

hogy ez a patak, ami egyébként, egy élő vízfolyás, a neve is megvan, Simándi-pataknak 

hívják, ez a Simándi patak, pont ennél a területnél ugye kimocsarasodik, és visszaduzzasztja a 

vizet és elönti azokat a magán házakat, amiket nem olyan régen, egy-két évvel ezelőtt 

építettek be. Ugye erre a megoldás az, hogy ezt a patakot valamilyen formában szabályozott 

formában megpróbáljuk innen a vizet elvezetni. Hisz végül ennek a vízfolyásnak a dolga az, 

hogy elfolyjon. Amint ez megvalósult, utána tudja majd az önkormányzat értékesíteni ezeket 

a területeket, kivéve egy telket, ahol semmiféle ilyen mocsaras, vagy bármilyen érintettség 

nincsen. Ugye ez az Etelka utca végén levő egyetlen telek, ami kivétel ez alól, ahol nincsen 

ilyen. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Póczi Jenőné, a … kérdezte. Ugye itt a magán, a János utcánál áll a víz, és ebből az autók 

ugye fölverik a vizet, nem lehet kimenni. Én, amikor tetszett nálam járni, körzeti fogadóórán, 

bár nem az én választókörzetemben tetszik lakni, akkor is elmondtam, hogy én a Budapest 

Közúthoz, mint ennek az útnak a kezelőjéhez fogok fordulni. Ez meg is történt. Ezek szerint 

akkor még nem történt intézkedés a Budapest Közút részéről. Rá fogok náluk kérdezni, hogy 

mi a helyzet ezzel az útjavítással, amit ugye Önnek én megígértem és utána fogok járni, hogy 

mit csináltak. Kiss Edit, Jókai lakótelep, kutyafuttató, igen, a kutyafuttató meg fog épülni. Ki 

is írtuk közbeszerzésre a kutyafuttató megépítését. Sajnos egyetlen egy vállalkozó jelentkező 

nem volt rá. Ma itt tartunk Magyarországon, hogy annyi építkezés van, talán, hogy nincsen 

kivitelezői kapacitás. Ezért újra kiírjuk a kutyafuttató létesítését. Illetve kiírtuk újra, ott ugye 

meg akarjuk szélesíteni a Jókai utcának a középső részét, hogy szélesebb lehessen a 
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kutyafuttató, illetve nem is a kutyafuttató szélessége miatt, hanem, ugye ott van két sor fa. És 

nem akarunk úgy kerítést építeni, hogy ezt a két sor fát bolygassa, közel kerüljön hozzá, 

esetleg fagyökereket vágjon el. Ezért inkább egy nagyobb lélegzetet vettünk, és az út 

szegélyét rakjuk odébb, hogy a kerítés is elférjen a fasor mellett. Ez be lesz kerítve, ugyanúgy, 

ahogy a lakossági fórumon, ugye amit tartottunk a fölújításnál. Megígértük, ugyanúgy nem 

lesz akkor homok, amit megszavaztak a lakók, hogy maradjon a fű. Ennek megfelelően lesz 

elindítva. Ugye elindítottuk, másodszorra. Ennek a közbeszerzési eljárását. Amit meg kellett 

állítanunk, mert jelezte felénk a Vízművek, hogy ők 2020-ban ott, nagy vízcső felújítást 

tervez az egész Jókai utcában. Elég hülyén nézne ki, hogy mi megcsináljuk a felújított utat 

idén, és jövőre meg föltúrják. Úgyhogy úgy döntöttünk, hogy részekre szedjük ezt a 

kutyafuttató építést, a szegélyeket odébb rakjuk. Kutyafuttatót megcsináljuk, kerítést 

megcsináljuk, de az útfelújítást nem csináljuk meg, csak akkor majd, amikor a mérhetetlen 

bölcsességű közmű, jövőre megcsinálja az utat, és vagy abba az évben, vagy a következő 

évben, az út felújítás is meglesz. Ott a csapadékvíz kezelést is megcsináljuk, tehát ott, Te 

tudod, mert ott jársz, nagy tócsák szoktak lenni, annak a csapadékvizét elszikkasztjuk ott a 

kutyafuttató melletti területen, tehát ez meglesz a kutyafuttató én nagyon remélem, minél 

hamarabb. Ehhez kapcsolódóan, a kutyafuttató bekerítése sajnos nem fog abban segíteni, 

hogy a kutyafuttatóban levő két kutya az ne essen egymásnak. Ezen a bekerítés nem segít. 

Ezen az segít, hogyha a gazdák felelősen tartják a kutyáikat. Én tapasztalatom az, hogy 

körülbelül a kutyások 95 %-a felelős kutyatartó. De van a maradék 5 %, aki leginkább zavarja 

az embereket. Ebben az esetben is ez lehetett. Azért kérdeztem, hogy tettek-e feljelentést. 

Mert akkor rá fogok kérdezni a rendőrkapitányságon, hogy ennek a feljelentése hol tart, tehát, 

hogy van-e már gyanúsított, azzal mi fog történni. Ez ügyben, de egyébként szabályok, 

ugyanúgy a XVI. kerületben is vannak, mint a XVII. kerületben. Itt is csak pórázon lehet 

sétáltatni, itt is csak szájkosárral lehet sétáltatni, tehát az a kutyás, aki ezt tette, majd a végén 

megbeszéljük, bocsánat, csak sok válaszom van. Aki ezt tette, az megszegte a szabályokat. Ha 

valaki megszegi a szabályokat, nyilván ezért büntetést fog kapni. Katona Judit, Templom 

utcában. Ugye ő volt, az, aki mondta itt a, hogy az ő lányának a kutyájával történt ez. Bence 

Szabolcs, István király- Sarjú- Margit. Ugye Sarjú bányának hívom én ezt a területet, nem 

tudom, itt van-e még az Úr? Itt van! Tehát ott az önkormányzathoz beérkezett egy vállalkozó, 

aki ott jégcsarnokot szeretne építeni. Mondtuk, hogy végül is eladja az önkormányzat, vagy 

bérbeadja, vagy valamilyen módon tudunk mi ebben gondolkodni, de mégis, mit szeretne? 

Hát ő hozott egy tervet, hogy itt milyen jégcsarnokot szeretne. De mondta, hogy ő szeretné 

megnézni, mert tudja, hogy ez egy bányaterület volt, hogy milyen ott a geodézia, tehát, egy 

geodéziai feltárást szeretne ő csinálni. Erre kapott is engedélyt. Ugye ő azt mondta nekünk, 

amikor talán Önök, talán Ön, vagy valamelyik lakótársa jelezte ugye, Szász alpolgármester 

Úré ez a projekt, jelezte felé, hogy itt dombokat visznek el, tehát kvázi földmunka végzése 

zajlik, akkor rákérdeztünk, ennél a vállalkozónál, hogy mi történik, és ő azt mondta, hogy 

azért egyengette el a terepet, mert utána tud fúrni, és természetesen, ha mi kérjük, visszarakja 

oda  a sitt dombokat, mondtuk, hogy mi azt nem akarnánk feltétlenül, hogy visszarakja a sitt 

dombokat, de egyelőre csak a geodéziai felmérés zajlik. Ez a vállalkozónak azért szükséges, 

hogy el tudja dönteni, hogy érdekli-e ez a dolog, vagy nem érdekli. Amennyiben erre választ 

kap, akkor fogja majd előterjeszteni az önkormányzathoz, hogy pontosan mi a kérése, mi a 

javaslata, és mit tudna. Én nem tudok egyébként, legalábbis eddig felénk nem állt elő olyan 
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javaslattal, hogy ott ilyen áruházat, vagy bármilyen árusító dolgot csinálna, erről én nem 

tudok. Én egyedül egy tervet láttam, amiben egy jégkorong pálya méretű, jégcsarnok 

szerepelne. A Töltény utca meghosszabbítása, a Margit utca felé. Ugye a rendezési tervben, 

ami most is van, abban egy keresztbe, a Sarjú bányán keresztbe nyitni kell egy utat, hogy 

lehessen ott szabályozni, ez szerintem nem pont szemben van a Töltény utcával, ugye, hogyha 

tetszik ismerni, mert miért ne, hogyha ott lakik, úgy is ismeri, ugye ott van a sportpálya. A 

sportpálya melletti utca, ott van egy sor ház. Utána van kétszer akkora terület nagyjából, mint 

az a sorház. És ott lesz, a rendezési terv szerint ott van nyitva egy utca. Ez szerintem nem pont 

szembe van a Töltény utcával, de nagyjából ott van. Ez azért kell, hogyha ez az egész nagy 

Sarjú bányai terület ez feltárható legyen. Ugye azt is talán kérdezte, hogy mit lehet ott építeni? 

Ugye ez egy munkahelyi terület, tehát lakást nem lehet építeni, hanem csak olyan dolgokat, 

ami ehhez tartozik. Tehát, például mondjuk akár lehetne például sport-területet is építeni. 

Tehát ezt nem zárja ki ez a szabályozás, de lehet ott, mint mondjak Önnek, ami még talán így 

munkahelyi területen… Inkább nem is ötletelek, mert azt fogják mondani, hogy azt mondtam, 

hogy az épül. Jó? Tehát, nem. A Deák János, Deák Ágnes, Fürdőhely utca. A strand. A 

Stranddal, amióta legutóbb beszéltünk, közmeghallgatáson, nincsen változás. Tehát a 

tulajdonos újabb ötlettel nem állt elő, azt én is láttam, ezt nekünk nem jelentette be, hogy ő 

árulja a magántulajdonát, nem is kell neki ezt bejelentenie. Ugye ő azt, úgy árulja, ami 

egyébként a, egyébként korrekt, hogy rekreációs területként árulja 200.000.000.- Ft-ért. 

Amennyit én tudok, amennyit legalábbis nekem a magát tulajdonosnak mondó ember 

elmondott, hogy ő ennyiért vásárolta ezt az ingatlant. De ugyanazt lehet építeni, amit eddig 

lehetett építeni, semmilyen változás nem volt ebben. A HÉV-átjárót, Ostoros utcában levő 

csatornaszenny takarítás. Ugye mivel ez köz… tömegközlekedés, közösségi közlekedés által 

érintett terület, így nem az önkormányzat az úttestnek a karbantartója, hanem a Budapest 

Közút. Én ezt fogom feléjük jelezni. Bár, amennyire én látom, a Budapest Közútnak mi 

nagyon kint vagyunk a városból. És ez talán Homok Miklós úrnak is a válasz, hogy kinek kell 

az átereszeket takarítani. Itt a fővárosi, különböző, illetve most már állami és fővárosi cégek 

között vita van. A Budapest Közút azt állítja, hogy övé az úttest szegélyéig az út, ugye ez a 

surrantó, ez a szegélytől indul, a HÉV, illetve most már MÁV-HÉV azt állítja, hogy neki a 

minek mondják ezt? A HÉV-domb, tehát a műtárgynak a széléig tart, ez meg ezen kívül van. 

Én mindegyiket megkértem szépen, meg csúnyán is, írásban, hogy legyenek kedvesek 

takarítani, és amikor ezt meguntam, akkor a Kerületgazda Szolgáltató Szervezet kitakarította 

ezeket. Ezt dokumentáltuk, elküldtük mind a két szervezetnek, hogy ezt várnánk el. Sajnos 

azóta sem csinálják, úgyhogy én úgy látom, hogy újra nekünk kell majd helyettük megcsinálni 

ezt a munkát, de megfogjuk csinálni, és tudom, mert Miklóssal szoktam beszélgetni, hogy ő 

magától is csinálja ezt, szívesen, vagy nagy szeretettel köszönöm. Orvosi rendelő, hogy a 

GDPR mit ír elő, hogy, hogy lehet hozzájutni a leletekhez? Őszintén szólva, én ezt a 

problémát nem ismerem. De most jó, hogy elmondta. Én nem tudtam, hogy volt arra 

lehetőség korábban, hogy portáról lerakva el lehessen vinni leleteket. Én úgy tudom, hogy 

egyébként minden leletet vagy legalábbis régen, amikor én néztem, mint tudom én, egy 4 

évvel ezelőtt, akkor az ügyfélkapun keresztül minden lelethez hozzáfér az ember, elvileg, de 

ebben nem vagyok biztos. Most már más a rendszer. De akkor ezek szerint van ilyen központi 

rendszer, de utána fogok kérdezni, hogy mi ez a helyzet.  
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EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Van a web-főnix a XVI. kerületben, a rendelőn keresztül lehet ráregisztrálni, időpontot 

foglalni, teljesen jó, ha működik, csak nem tudták föltölteni a rendszerbe. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ja, értem, tehát elvileg ott lehetne megnézni Önnek, csak, de ez, … 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Mondom, 6 hetes, kitartó, küzdelem után, a kontrolling vezetővel napi levelezésben voltunk, 

fantasztikus segítséget adott, ő is már kíváncsi volt, hogy mi a bánatért nem látjuk a leletet, 

megnyertem. Köszönöm 

  

KOVÁCS PÉTER 

Jó, akkor ennek, azért ettől függetlenül utánanézek, hogy akkor mondjuk például én, például 

hozzáférek-e a saját dolgaimhoz ezen a web-rendszeren keresztül, és ha nem, akkor valami 

rendszerhiba van, és megnézzük, jó? XVI. kerületi újságot nem kapja, hát ezzel nincs egyedül 

sajnos. Sorra jönnek panaszok hozzám is, én a főszerkesztő Úrhoz továbbítom, ugye a 

terjesztő az állítja, hogy ők mindenhova beszórják. Ilyenkor a hivatalos ügymenet a következő 

egyébként. A terjesztő mindig azt kéri, hogy a terjesztés időszakába, tehát ugye az, ha jól 

emlékszem, szerda, csütörtök, péntek, szombat, esetleg, tehát vagy akkor, vagy a következő 

hét elején jelezzük nekik, mert akkor tud utána járni. Ők minden esetben kimennek egyébként 

a főszerkesztővel, az adott helyre. Megpróbálják elérni az ottani tulajdonost, illetve a 

környéken levőket is, az utcában levőket is megkérdezik. Hozzám eddig soha nem jött vissza 

olyan válasz, hogy igen, tényleg nem dobáltuk ide be. Mindig azt mondják, hogy az ott levő 

lakók azt mondták, hogy igen, emlékeznek rá, hogy megkapták az újságot. Én állítom, hogy 

ez nem így van, mert én sem szoktam megkapni. De ezzel együtt ugye, a mi szerződésünkben 

az van, hogy neki be kell dobálnia, ő azt mondja, hogy hát a szomszéd azt mondta, hogy ő 

megkapta, ő nem tud ezzel mit csinálni. Újra fogok beszélni a terjesztővel. Nem ígérem 

Önnek, hogy ez sikerülni fog. Őszintén. Hollai úr kérdezte a Sashalmi Piaccal kapcsolatban, 

ugye, hogy nincsen közért. Ugye ott egy CBA bolt volt. Ez a CBA bolt ez soha nem volt az 

Önkormányzat tulajdona. Ez magyar állami tulajdon volt. A Magyar Állam ezt eladta annak a 

boltosnak, aki bérelte ezt a boltot. Aki egyébként üzemeltette előtte a CBA-t. Majd ugye, de 

ezt talán múltkor is elmondtam, csak most rosszul emlékezett arra, amit mondtam, ezért 

mondom el még egyszer. Tehát akkor, amikor én ezt megtudtam, hogy ott nem ABC Áruház, 

vagy CBA, vagy nem tudom, bármilyen közért nyílna, akkor én megkerestem a tulajdonost, 

hogy legyen kedves és mondja meg, hogy miben tudok én segíteni neki, hogy ne Rossmann 
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nyíljon, hanem mégis valami ABC Áruház, hisz tudtam, hogy ő, egyébként máshol, budapesti 

agglomerációban, Gyálon, itt, ott, amott, CBA-t üzemeltet. Ő azt mondta nekem, hogyha én 

szerzek neki 4 db pénztárost, bruttó 130-ért, aki 8 órában dolgozik, akkor ő CBA-t fog nyitni. 

Így, utólag nem tudom, hogy direkt mondott-e ilyen alacsony összeget-e, hogy direkt ne 

tudjak találni ennyiért, én megpróbáltam pénztárosokat szerezni, de ennyiért senki nem volt 

hajlandó elmenni pénztárosnak, hogy direkt mondott-e ilyen alacsony összeget, hogy azt 

mondhassa, hogy de hát Polgármester úr, hol vannak a pénztárosai? Vagy engem akart 

átverni, szerintem ez az utóbbi. Ugyanis, mint később kiderült, amikor nálam volt, akkor neki 

már volt egy 5 éves szerződése a Rossmann-nal, hogy ő már bérbe adta korábban ezt a 

Rossmann-nak. Egyetértek Hollai úrral, ha abba a Rossmann-ba nem járnak, akkor előbb-

utóbb csődbe fog menni. Ha csődbe fog menni, akkor nyilván el fog gondolkodni a 

tulajdonos, hogy mit csináljon vele. Én megítélésem szerint meg fog jönni a jobbik esze, és 

mégiscsak ABC-áruházat nyit. Engem megvádolt a tulajdonos, konkrétan az RTL-klubbal 

fenyegetett meg, hogy én nyomást gyakorlok rá, azért, hogy boltot nyisson és ő engem föl fog 

jelenteni, és nem is tudom milyen, nagyon csúnya levelet írt, hogy milyen dolgokat fog velem 

csinálni és a Parlamenti képviselővel, nem tudom, hogy hogy kerül a képbe, de mindegy, 

tehát, hogy a parlamenti képviselőt is vegzálni fogja, mert mi visszaélve a hatalmunkkal, arra 

akarjuk őt kényszeríteni, hogy ott boltot nyisson. Ugye ma Magyarországon, senkit nem lehet 

kényszeríteni arra, hogy a tulajdonával mit csináljon, tehát boltot például nem lehet azt 

mondani, hogy nyisson. Ezzel együtt mondom még egyszer, amennyiben ugye nem járnak 

oda az emberek, akkor nem lesz forgalma a boltnak, ha nincsen forgalma a boltnak, akkor 

előbb-utóbb be fog zárni, szerintem. Én is sokat járok a piacra, én sem nagyon látom a boltba 

járókat. Illetve, néhány olyan embert láttam bemenni a boltba, aki nálam reklamált, hogy 

miért nem közért van ott, és miért Rossmann. Lehet, hogy mégis járnak oda emberek, és 

mégiscsak van forgalma annak a boltnak. Ezzel együtt az önkormányzat elemi érdeke 

szerintem, hogy ott ABC Áruház legyen, mert a Piac, maga az mindig is önkormányzati 

tulajdon volt, és most is önkormányzati tulajdon. És, hogyha a piac, ami egy zöldség, 

gyümölcs, hús piac, amellett van egy ABC Áruház, az a Piac forgalmának is jót tesz. Tehát én 

küzdeni fogok ezért, hogy legyen ott bolt. De szerintem ennek a küzdelemnek az ideje lassan 

el is érkezik. Zárójelben jegyzem meg, én nem mondtam olyat, hogy Rossmann fog nyílni. 

Erre rosszul emlékszik. Az önkormányzat képviselő-testülete egyébként döntött településképi 

eljárásban, hogy mit kell neki csinálnia, azt nem hajtotta végre, ezért megbüntettük. És 

hogyha a büntetéseket nem fogja fizetni, akkor pereskedni is fogunk ezzel a tulajdonossal. Hát 

azt lehet megvenni, amit el akarnak adni. Állam, én nem hallottam. Államosítsuk.  

 

EGY ÚR- mikrofon nélkül 

Egy szóval nem mondtam azt mondtam, hogy üljenek le, és egyezzenek meg. 

 

KOVÁCS PÉTER 



- 40 - 

 

Hát hogyne. A Jorgos kérdezte a … utcából, hogy én őszintém mondom, most hallom először, 

hogy itt ilyen problémák vannak a Szakoly utca lenti részén, hogy arra tolvajok járnak. A 

holnapi nap fogok beszélni a Rendőrkapitány úrral, hogy ő mit tud erről a kérdésről. Én annyit 

tudok intézni ebben a kérdésben, hogy beszélek Rendőrkapitány úrral, hogy járjanak oda 

rendszeresen vissza. Ugye ott valóban, ahogy mondtad, ugye ott a Csobogó utca nevet kapott 

az a lenti utca, és ugye ott az önkormányzat kíván is majd közművet építeni, meg talán már el 

is kezdtük a víznek a kiépítését, és lesz ott majd elektromos áram is. Illetve ugye ott a föl, a 

Bény utca végéig, ugye ott nincs olyan széles közterület, ami ott arra lenne jó, hogy meg 

lehessen közelíteni a telkeket, és utat lehessen építeni, úgyhogy ott még kisajátítani is fog az 

önkormányzat útépítés céljára. Ezt a folyamatot is elindítottuk már. Az meg nagyon durva, 

amit mondtál, hogy valaki egy színes fémtolvaj, egy másik embert fejbecsapott vasrúddal. Én 

csodálkozom, hogy erről nem szólt nekem a Rendőrkapitány, pedig én arra kértem, hogy 

minden olyan erőszakos cselekmény, ami itt történik a kerületben, arról számoljon be nekem. 

Ez mikor volt? A múlt héten? 

  

GABRANIS GEORGIOS - mikrofon nélkül 

Mit is írunk ma?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Június.  

 

GABRANIS GEORGIOS - mikrofon nélkül 

Nem úgy. Napot? 

 

KOVÁCS PÉTER 

5.  

 

GABRANIS GEORGIOS - mikrofon nélkül 

Igen, szerintem! Múlt hónap végén, 28-29., szombat-vasárnap. 

 

KOVÁCS PÉTER 
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Jó, akkor azon a szombaton. Lengyel Patrik kérdezte az …, hogy sportorvos nincs a 

kerületben. A sportegyesületekhez rendszeresen járnak ki sportorvosok, például az Ikarusba, a 

Kertvárosi Vívó Egyesületbe, a Kertvárosi Birkózó Egyesületbe is jár ki sportorvos. Tehát 

régebben volt ilyen probléma, azt jelezték is nekünk a sportegyesületek, de úgy tudom, hogy 

megoldódott ez a dolog, hisz járnak ki, nem kell átmenni Budára a sportorvoshoz. Gödöllőre 

sem kell átmenni. Sashalom utca 22-24. Doboz van, ez gondolom, ez olyan doboz lehet, ami a 

villanyoszlopon szerepel, és valószínűleg a DIGI – kábelszolgáltatónak a doboza, mert ilyen 

problémát én már észleltem máshol, de akkor ezt meg fogjuk nézni, hogyha a DIGI-nek a 

doboza, akkor kötelezzük őt arra, hogy ne a járda felé legyen, hanem keresztbe. Ugye úgy 

szokott lenni általában. Hát az, hogy a Kornél utca végében a rendetlen emberek eldobálják a 

feles üvegeket, ez, én elhiszem, hogy élő probléma. Ezen az szokott segíteni, hogyha az a 

bolt, aki, ahol ilyet árulnak, az bezár. De tényleg, komolyan. A Rossmann-ba nem lehet kapni 

felest, valószínűleg, bár nem tudom, én nem járok Rossmann-ba, úgyhogy nem tudom, hogy 

ott lehet-e ilyet kapni. Ezzel nem azt akarom mondani, hogy zárják be a boltot, hanem azt 

akarom mondani, hogy a környezettudatosságra való nevelés, az bizony nagyon fontos dolog. 

De ez oldja meg, hogy az embereket rávesszük, hogy ne dobálják el a szemetet. De hát, hát 

hogy mondjam, szerintem a teremben senki nem dobálja el a szemetet, aki itt van. Ellenben 

azért vannak olyanok, akik eldobálják ezt a szemetet. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Például kamera, vagy extra kuka, hulladékgyűjtők ilyenek? Megoldási javaslatként például… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nagyon köszönöm a javaslatait. Csillagösvény utcában azt mondta, de az nem a 

Csillagösvény utcában van, tehát ott, valószínűleg a rosszul tetszett leolvasni az utcatáblát, az 

a Levedi utcában van, és a Levedi utca az magántulajdon. Mintha talán Ön is tudja, ha nem, 

akkor most mondom. Ugye ott, és pont a Levedi utca tulajdonosával van az önkormányzatnak 

is problémája. Ezt a problémát én úgy látom, hogy előbb-utóbb fogjuk tudni kezelni. Például 

az a tócsa, amit Ön mondott, és a körzet képviselője, Szász József is mondott már nekem, 

ugye itt a tulajdonost, mert ugye ott több, ugye ott van a bányának a tulajdonosa, van a 

közterületnek a tulajdonosa, és ugye azért van ez a nagy tócsa, mert eddig a bányába befolyt a 

víz, de most oda egy dombot építettek, hogy nem folyik el a víz. Úgyhogy mi megkértük a 

bánya tulajdonosát, hogy nyisson ott egy helyet, ahol elfolyik a víz. Ugye ott sincsen 

csapadékvíz elvezető, csak szikkasztó rendszer. És hát a csapadék szikkasztó rendszer nagy 

esőben, főleg úgy, hogy ugye ott a Levedi utcába hordták be, töltötték fel a Csobaj-bányát és 

eltömedékelték azokat a csapadék-szikkasztó rendszereket, amik ott voltak, nem tud 

elszikkadni az a víz. Homok Miklós, Döbröce utcából. Jó a javaslat, tehát, ha nem lehet 

parkolni a saroktól 5 méterre, akkor ne legyen olyan, olyan növényzet se, ami a belátást 

akadályozza. Amennyire én tudom, ezt rendszeresen csinálja a Közterület-felügyelet, például 

ott, tőletek nem messze levő utcában, a Szérű utcába, a most az útfelújításnál, a Szérű-
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Holdfény sarkán, azt a növényzetet ki is vágatta az önkormányzat, ami miatt nem lehetett 

belátni, amikor a Holdfényről akartál jobbra kanyarodni, hogy balról nem jön-e valaki. Aztán 

itt van a Batsányi János utcában például a Könyvtár utcai óvodából, ha jön ki az ember, ott 

egy sövény volt, azt is visszavágatta az önkormányzat. Tehát, hogyha tudsz ilyet, akkor írd 

meg nekem, hogy hol van ilyen, és … melyik? 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Zsenge utca, Bökényföldi utca sarok.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Melyik? 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

A Zsengéről megyünk rá a Bökényföldire, ott is embermagasságú sövény, ott se lehet… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Fölírom mindjárt. Átereszről beszéltem. Sarkadiné Katymár utca kert végében. Talán 

válaszoltam erre a kérdésre, akkor, amikor az első Katymár utcai kérdezőnek válaszoltam. 14-

es, Csúcs, ha jól értettem, Viktor kérdezte. 

 

CSÚCS VIKTOR ZSOMBOR. 

Zsombor. Zsombort használom, igen. 

  

KOVÁCS PÉTER 

Zsombor, bocsánat, elnézést, akkor kijavítom. Zsombor. A Nógrádverőce utcában levő 

illegális szemetelés. Ez egy visszatérő probléma, ugye ott többször rakják le a szemetet. 

Többször elszállíttatja az önkormányzat. Az összes „Te Szedd!” akcióban összeszedjük ott a 

szemetet, a Közterület-felügyelők, a Mezőőrök, sőt még Büntetés-végrehajtástól is kaptunk 

segítséget arra, hogy onnan összeszedjék a szemetet és elvigyék. Ott, ennek a területnek a 

végleges rendezésére várnunk kell még, mert ott ahol utat lehetne nyitni, a Nógrádverőce 

utcánál, illetve ugye ott az Újszász 45/B-n, én csak így hívom, területbe is lehetne utat nyitni, 

ott még tulajdonosi viták vannak, de visszatérően mi mindenhol rendet akarunk vágni ebbe a 
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kérdésbe, hogy ne rakják le illegálisan a szemetet. Ugye a Nógrádverőce utcának az a része 

egy ilyen kis-fás-bokros terület, azért rakják le oda örökké a dolgot. Ugye itt fölmerül a 

kérdés, hogy az önkormányzat építsen-e ott aszfalt utat, mert ha aszfaltút van, akkor kevésbé 

fogják lerakni ott, mert nagyobb lesz a forgalom.  

 

EGY ÚR- mikrofon nélkül 

De úgy látom, bocsánat, hogy ilyen jellegű munkálatok most már befejeződtek?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Nem, azt rosszul látja. Tehát a Nógrádverőce utcának a végéig, a Zselic utca - Zsemlékes 

utca, Zsemlékes utcáig építi az önkormányzat az utat, nem tovább, és ugye ez tovább van, 

egészen ott a Simongát utca, Cinkotai út-Simongát utcáig. Tehát ott nem, az külterület, tehát 

ott nem tudunk pályázni állami támogatásra a belterületi földutak megszüntetésére, ez egy 

kijjebb levő terület, tehát oda nem tudunk, az önkormányzat saját forrásából építhetne oda 

dolgot, de a Nógrádverőce utcában lakók ez ellen élénken tiltakoznak. Mert, hogy ugye a 

Naplás útnak a folytatása a Nógrádverőce utca, XVII. kerületből, ha be akarnak jutni a 

városba és nem a Pesti utat akarják használni, akkor ezt az utat, a Naplás-utat használják, és 

amennyiben ez meg van hosszabbítva a Nógrádverőce utca felé, akkor félnek a lakók attól, 

zárójelben jegyzem meg, nem teljesen alaptalanul, hogy ezt az utat fogják használni, főleg 

úgy, hogy az utolsó földes szakaszát az önkormányzat szintén meg akarja építeni, ami a Veres 

Péter út és a Hunyadvár utca sarok között még földút, ha jól emlékszem. Tehát ott lenne egy 

újabb elkerülő út, talán még forgalmasabb, mint a Borotvás utca most. Ettől a lakók nyilván 

félnek. Tehát én azt javaslom egyelőre, hogy visszatérően ott ellenőrizzük, és vigyük el a 

szemetet. Benedek Ágnes kérdezte, hogy a Csobaj-bánya föltöltés. Ugye a Csobaj-bánya 

föltöltést épp most állította meg az önkormányzat, ez egy bonyolult és nehéz ügy. Ugye a 

Csobaj-bánya magántulajdon, soha nem volt önkormányzati tulajdon. A magántulajdonossal 

az önkormányzat perben, s haragban áll, mert nem fizeti a helyi adóját. Sajnálatos módon a 

bíróságon neki jobb ügyvédjei voltak, és nem is kell neki adót fizetni bizonyos ideig, mert azt 

állította, hogy ez a terület bánya. Holott nálam megjelent a tulajdonos, hogy ő lakóterületet 

akar oda építeni. Tehát érdekes, hogy amikor hozzám bejön, akkor lakóterületként 

gondolkodik benne, amikor meg a bíróságon kell nyilatkozni, akkor meg bányaként 

nyilatkozik. Nyilván ez egy szabad ország, mindenki szabadon mondhatja el, éppen ami az 

érdekének a megfelelő, hogy mi lesz ott, tehát ott ugye elkezdték ismételten föltölteni ezt a 

területet. Ezt az önkormányzat megakadályozta. Zárójelben jegyzem meg, úgy tudtuk csak 

megakadályozni, hogy így megvakartuk a fülünket, tehát egy nagyon bonyolult és 

szövevényes módon, ezt most Önöknek nem mondanám el, az ott lakókat egyébként erről 

tájékoztatta az Alpolgármester úr, mint a körzet képviselője. Kertvárosi Időutazás. Én nagyon 

szeretném… 
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EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

…tó volt  a kérdésünkben?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát, hogy ez magántulajdonban van a tó, a lak, a tulajdonos, amikor azzal jött hozzám, hogy 

lakóterületet szeretne, ő azt rajzolta be, hogy az a tó megmarad zöldterületnek. De ugye ott 

még nem lehet lakóházakat építeni, mert az még nem lakóterület. Tehát,… és ahogy én 

elnézem, nem is lesz egyhamar. Kertvárosi Időutazások. Én nagyon örülök a Kertvárosi 

Időutazásoknak, csak el kellene dönteni, és ezért maradt abba az önkormányzat támogatása, 

hogy ez most önkormányzat által támogatott ingyenes program, vagy fizetett program? De a 

kettő, együtt nem megy. Tehát, ha az önkormányzat támogatja, akkor a gyerekektől ne 

kérjünk pénzt. Semmire nem, csak a buszra ne, semmire. Ha ez így van, akkor persze, fogja 

az önkormányzat támogatni, zárójelben jegyzem meg, nekünk a legegyszerűbb megoldás, 

hogy az iskolát megkérjük, hogy akkor ő fizessen ezért a fizetős szolgáltatásért. Ez ügyben.  

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

200.000.-Ft lenne pluszba. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Mondom, én a tiszta dolgokat szeretem, vagy minden ingyen van, vagy csak mindenért, vagy 

mindenért fizetünk. Kövecs Gyula kérdezte, vízcsőtörés a Szent Korona lakótelepen. Ugye a 

Szent Korona lakótelepen vízcső rekonstrukciót végez a Vízművek. Tehát nem én intéztem el, 

a Vízművek magától csinálja ezt, mert ő is tapasztalta, hogy nagyon sok vízcsőtörés volt az 

elmúlt időszakban ott. Ezért megcsinálja a vízcső rekonstrukciót, ezt kis munkával és 

felfordulással jár. A táblák, az valóban problémát jelent ott, régen voltak ott táblák, 

valószínűleg már nem annyira vannak, vagy nem annyira észrevehetőek, viszont sajnos az a 

lakótelep olyan, ahol van Szalmarózsa utca, meg Szalmarózsa tér is. Nem nagyon látszik, 

hogy melyik az utca, melyik a tér. Én azt javaslom, és akkor ezt meg is, meg is ígérem, hogy 

még őszig kirakunk oda olyan táblát, mint például a Centenáriumi lakótelepen is van, hogy a 

lakótelep térképe és akkor ráírjuk, hogy melyik, melyik utca, kirakjuk a négy sarokba, hogy 

akkor meg lehessen találni azokat az utcákat. Jó? Nemes László, Borotvás utca. A Borotvás 

utcánál jó hírem van, föl fogja újítani az önkormányzat a Borotvás utcát. Sajnos nem idén. 

Ennek is oka van. Méghozzá az az oka, ahogy a Gázművek gázrekonstrukciót fog ott 

végrehajtani ott a Borotvás utcába, ezért ki kellett vennünk a közbeszerzésből ennek az 

utcának a felújítását. Ugye a közbeszerzés lezárult, egyébként most épp a tegnapi nap 

tartottunk ott sajtótájékoztatót, hogy a jövő héten megindul a Kolozs utca és a Mészáros 

József utcának a felújítása. Ebbe lett volna a Borotvás utca is benne, csak mivel 
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gázrekonstrukció lesz idén, legalábbis ezt ígérik, ezért jövőre fog átcsúszni annak az útnak a 

fölújítása. Mindjárt mondom a többit is. A fekvőrendőrök, hogy nem jók, hogy ki lehet oldalt 

kerülni. A felújításnál akkor majd csinálunk olyan fekvőrendőrt, ami amellett, hogy a vizet, a 

vízelvezetést, vagy a csapadékvíz folyást is egyébként lehetővé teszi, de lehetőleg olyan 

legyen, amit nem lehet kikerülni. Ugye, hogy átmenő utca, hogy a tempo 30-as övezetben 

nem kell kirakni súlykorlátozást, oda már nem lehet bemenni teherautóval, tehát az, az 

elvileg, jó tudom, hogy bemennek, én értem, lopni sem szabad, azt mégis szokták néha 

csinálni, de ezzel együtt a egyetértek, nem szabad lopni, én is ezt mondom. Tehát az, hogy 

sokan járnak ott, ez sajnos így van, és ebbe én nem tudok Önnek gyors megoldást javasolni, 

őszintén.  

 

NEMES LÁSZLÓ 

Meg tetszene engedni annyi kiegészítést, hogy azt elfelejtettem mondani, hogy az sem baj, 

hogyha jövőre csinálják, vagy mikor. De legalább akkor egy rendőrautót legalább, 15-20 év 

óta a rendőrt nem láttam ott, rendőr akkor jön be oda, amikor eltéved. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Aha! Pedig ott a rendőrség, furcsa, hogy pont ott tévednek el.  

 

NEMES LÁSZLÓ - mikrofon nélkül (érthetetlen) 

….80-100-al száguldanak …elcsépelnék egy párszor… mert mindig ugyanazok járnak, az a 

kétszáz-háromszáz kocsi, ezt menekülő útnak használja. Az a lámpa sokszor olyan hosszan 

tart, hogy kinézek a Borotvás utcán és még arra is áll a kocsisor. A lámpára vár. Most, ha 

odáig eljön a mi utcánkig, rögtön belátja, hogy  ….tehát fölösleges, semmi köze nem volna az 

ilyen kocsinak… 

 

 KOVÁCS PÉTER 

Értem. 

 

NEMES LÁSZLÓ - mikrofon nélkül (érthetetlen) 

Meg ez amit mondott, ez a 7 hét méteres útszélesség. Miért kell a 12 tonnás tábla? ... Mit 

keres ott 12 tonnás kocsi? 
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KOVÁCS PÉTER 

Nem szabad, tempo 30-as. Tempo 30-as övezetben nem lehet bemenni teherautóval, tehát az 

tilos. 

 

NEMES LÁSZLÓ - mikrofon nélkül (érthetetlen) 

Ki van téve, 12 tonnás…, meg 3,5 tonnás. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Amennyire én tudom, akkor valószínűleg elfordították a táblát, mert az a Veres Péter útra 

vonatkozik a… 

 

NEMES LÁSZLÓ - mikrofon nélkül 

Jó, jó a 30-as kérésem, jó az a főút felé, kifelé, mindenfele jó az. Nálunk a szabályok 

mindenre megvannak, csak nincs ellenőrzés. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Jó, az ellenőrzést én a Rendőrkapitány úrnak szólok, hogy akkor rakjon oda ki rendőrt, nem 

mindig fogja tudni kirakni, Időnként. jó? 

 

NEMES LÁSZLÓ - mikrofon nélkül (érthetetlen) 

Na, mindegy, szóval… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Zsuzsa kérdezte, hogy az idős, nyugdíjasok, hogyha mozogni szeretnének, akkor erre jó lenne, 

hogyha lenne egy terem. Az idős, nyugdíjasok mozgásához az önkormányzat szerintem több, 

mint 10 éve támogatja a kerületi Nordic-Walkingot. Nagyon népszerű, itt az önkormányzat 

épülete előtt szokott lenni. Hogyha jól emlékszem, fél héttől. Legalábbis, amikor én fél hétre 

bejövök, akkor már itt szoktak lenni. Úgyhogy van ilyen, és támogatjuk, és ez ingyenes, ezt 

nem is kell érte fizetni. Tehát, ha valaki, ha valaki szeretne önkormányzattól, 

kedvezményesen teremhez jutni, ennek is van lehetősége, a Civil Házakban lehet, civil 

egyesületeknek bérelni az önkormányzattól minimális összegekért időpontokra termet. Ez 

most is áll ez a lehetőség, tessék megkeresni akár engem, akár a Civil Házakat üzemeltető 
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Kerületgazda Szolgáltató Szervezetet. Nem gondolom, hogy a levelem az bárkit, bárkivel 

szembe fordított volna. Akinek nem inge, nem veszi magára, de az én tapasztalatom azt 

mutatja, hogy ez fog történni. Én leszek a legboldogabb, hogyha nem lesz igazam ez ügyben. 

Koch János úr, a középiskolák ragsoráról beszélt. Sokfajta rangsort állítanak föl iskoláknál. 

Én úgy tudom, hogy a Szerb Antal Gimnázium a legutóbbi középiskolai rangsorban nem a 

100-adik, hanem a 43., legalábbis én egy ilyet… De mondom sokfajta rangsor van. De nem 

állítom, hogy így van. Ugye hát honnan nézzük. Amikor én voltam abban a helyzetben, hogy 

elvégeztem a 8 általánost, és iskolába mentem volna, ugye akkor természetesen mindenki 

próbál a saját kerületébe iskolába menni, de a Szerb Antal gimnáziumba akkor az én 

osztályomból azok mentek, akiknek éppen, hogy kettes volt az átlaguk. Tehát akkor 

valószínűleg nem a 100-adik, hanem a 600-adik volt az iskola, vagy 800-adik. Hát volt, aki 

akkor járt oda, bocsánat. Akkor, akkor kezdődött az emelkedése az iskolának, tehát én más 

iskolában jártam, de én úgy látom, hogy például a Szerb Antal Gimnáziumba a színvonal 

kifejezetten emelkedik, amióta Inotai igazgató úr az igazgató. És talán nem csak én látom így, 

hisz a napokban kapott Németh László díjat az EMMI Miniszterétől, a munkája 

elismeréseként. Tehát én értem, hogy az oktatásban nem biztos, hogy mondjuk a Corvin 

Mátyás Gimnázium, vagy a Táncsics a legelőkelőbb helyeken van, de hát mindenki első nem 

lehet. Ez ügyben nyilván az oktatás színvonala az leginkább az ott dolgozó pedagógusok 

munkáján múlik, illetve sok összetevője van ennek. Például a gyerekek adottságai, 

tulajdonságai, tehát ebbe én most nem mennék bele, hogy ez hogy működik. De egy biztos, 

hogy ez ügyben mindig van mit tenni. Az már sajnálatos, hogy nem nekünk van ebbe 

dolgunk. A Tankerület és az önkormányzat közötti munkakapcsolat, hogy lehetne jobb. 

Szerintem volt olyan időszak, amikor nem volt annyira jó, de most jó, kifejezetten jó. Pont ma 

adtuk át a Szerb Antal Gimnáziumnak a felújított díszterét, amit a Tankerület és az 

önkormányzat közösen finanszírozott. És nem ez az egyetlen közös projektje az 

önkormányzatnak a Tankerülettel. Akár idén, akár a jövőben sem. Ugye tervezzük a, illetve 

hát azt a Tankerület tervezi a Szent-Györgyi Albert Általános Iskola alsó tagozatának teljes 

felújítását, tornaterem építése. Ezt onnan tudom, mert volt Tervtanácson már a tervük. Tehát 

én úgy látom, hogy jó kezekben van ez a dolog, és fejlesztésre is lesz pénzük. 20 munkanap 

várakozási idő, ugye ez az orvosi rendelőkben. Én direkt rákérdeztem a szakrendelő 

vezetőjénél, hogy, hogy állunk a 20 munkanappal? Is-is, ezt tudom mondani. Vannak olyan 

szakrendelések, ahol még nem értük el ezt a 20 munkanapos várakozási időt, de van, ahol 

elértük, sőt hamarabb is lehet. Azért azt tudni kell, és mivel erről nem mindenki tud, én majd 

megkérem az Igazgató asszonyt, hogy ezt reklámozza, jobban, hogy egyébként nemcsak úgy 

lehet bejutni, a szakrendelőbe vizsgálatra, hogy az ember előre bejelentkezik, hanem minden 

nap vannak szabad időpontok is. Ő azt mondta, hogy a… nem, hogy a ő azt mondta, hogy a 

szabad időpontokra ugye mindenki valamilyen oknál fogva kora reggel akar menni, vagy a 

nyitásra akar menni a szakrendelőbe, ellenbe délután, mert ugye ott azok este 8-ig nyitva 

vannak, tehát délután viszonylag könnyebben, egyszerűbben bejutható, akár még aznap is a 

Szakrendelésre mindenféle előzetes bejelentkezés nélkül. Én most kértem egy kimutatást, ezt 

még nem kaptam meg, de a napokban megkapom, János, hogyha igényli, akkor át fogom 

Önnek küldeni ezt a kimutatást.  
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KOCH JÁNOS - mikrofon nélkül 

A labornál ez biztos nem működik, mert 9 után már nem fogadnak, és nekem rendszeresen 

kell vérvételre, 3 hétre kapok időpontot. 

 

KOVÁCS PÉTER 

A labor, mint talán Ön is tudja, de hogyha nem tudja, akkor most elmondom, az nem az 

önkormányzat égisze alatt működő szakrendelőnek a felelőssége, ez egy kiszervezett, 

privatizált szolgáltatása a kerepestarcsai kórházban is működő labornak. Sajnos annak idején 

még, amikor nem én voltam a Polgármester, az akkori szakrendelő vezető Isten nyugosztalja, 

Várkonyi Ákos égisze alatt került privatizálásra, és a legrosszabb az, hogy a fenntartáshoz 

adott úgynevezett TVK, most már máshogy hívják, tehát az állami finanszírozással együtt 

került privatizációra. Mi csak helyet biztosítunk a labor számára, és mi küzdünk ezzel a 

szerződéssel. Amennyiben az önkormányzat fölmondja ezt a szerződést, akkor se állami 

támogatás, se laborja nincsen. Labort még össze tudnánk szedni, viszont állami támogatást 

nem tudunk összehozni ehhez. Ezt megpróbáltuk háromszor, hogy legyen plusz állami 

támogatás, mindháromszor elutasították ezt a dolgot. Teljesen jogosan, hisz van szolgáltatás, 

és van rá állami támogatás. Az már egy másik kérdés, hogy ezt még annak idején 

privatizálták. Csallóközi utca, Móra iskola parkoló kérdése. Nem tudom, mennyire tudja a 

kérdező, ugye a Móra iskolának az önkormányzat, amikor még az iskolák az 

önkormányzathoz tartoztak, akkor próbált szerezni parkolót. Ugye ahol most bejárnak, az Ida 

utca, ez nem a főbejárata az iskolának, ez a gazdasági bejárata. Mindenki itt jár be, mert a 

főbejárat egyébként az iskola épületének bejáratával szemben egészen le a Bianka utcáig ott 

lenne a főbejárat. Az út melletti területet az önkormányzat megszerezte, bár nem az 

önkormányzat tulajdona, de pont az iskola számára parkoló kialakítására mi ezt megszereztük, 

de ott, sajnálatos módon perben állunk a terület, hát nem tulajdonosával, mert ugye a 

tulajdonosa az nem fellelhető, ezért akarta az önkormányzat megszerezni ezt a tulajdonost, 

hanem azzal, aki szintén meg akarta szerezni, nyilván magán célra, építési teleknek ezt a 

területet.  

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül 

Arról beszél, amire ki van írva, hogy eladó, arról beszélünk? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Én nem tudom, hova van kiírva, hogy eladó? 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 
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Iskola melletti telekre. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Az iskola melletti telket akarta az önkormányzat megszerezni, de ott 3 telek van egymás 

mellett. Ida utca egyirányúsítása, akkor mégiscsak történt valami, amit Képviselő asszony 

ígért, tehát, hogy az egyirányúsítással azért megoldódott valami, legalább nem mennek 

egymásnak az autók. Abba Önnek igaza van, hogy ma az a divat, hogy minden szülő a 

gyerekét az iskola kapuig akarja elvinni. Már nem akar egy sarkot vagy két sarkot se sétálni, 

sőt, ha lehetne, akkor még az emeleti teremig vinné autóval, ilyen a világ mostanában.  Én 

nagyon remélem, hogy ez előbb-utóbb változni fog a szemlélet módban, de ez szemléletmód 

kérdése. Bizonyára ismerős a környéken. Ott nagyon parkolóhelyet az utcán belül nem 

nagyon lehet kialakítani, ezért is akarja az önkormányzat azt a területet megszerezni 

parkolónak. Mátyás király utca, hogy a fák gyökereit elvágták, és elszáradtak, ki fogom 

küldeni a Környezetvédelmi Iroda szakembereit, és meg fogják nézni, hogy azok a fák 

valóban elszáradtak-e, ha igen, akkor ki fogják vágni, ha nem, akkor természetesen nem 

fogják kivágni. Hogy hova lett a vadgesztenyefa, én nem tudom hova lett, egyet tudok, hogy 

nem én vittem el. Tehát ez teljesen biztos. Nem tudom, hova lett a vadgesztenyefa. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Az önkormányzat annyira hirdeti, hogy védett fák, és ki…. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Szerintem a vadgesztenyefa nem védett, de a szelídgesztenye talán a védett. A fasor, hogyha 

fasor van belőle, az védett. Tehát, hogyha egyedülálló fa, az egy dolog,  

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Engem a gesztenyefa különösebben nem zavar. 

 

DR. CSOMOR ERVIN - mikrofon nélkül 

Majd elmondja… 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 
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Csak így, hipp-hopp, a fák eltűnnek, ha az önkormányzat gondol egyet, a fák eltűnnek, … 

gond van, akkor meg át kell menni egy olyan procedúrán, meg ezer fát követelnek, hogy 

ültessek helyette. Ez abszurdum! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Amennyire én tudom, minden egyes fa kivágás, hogyha az illegális volt, akkor az eljárást von 

maga után. Valószínűleg itt is van egy eljárás. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Akkor indítanak eljárást, vagy nem? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Szerintem már elindították. Nem az önkormányzat építette ott az utat. HÉV-METRO 

összekötéssel kapcsolatban, van-e új információ? Jó, hogy kérdezte, nem tudom, ki kérdezte. 

Jó. Köszönöm szépen. Nagyon rendes, mert van rengeteg új információm, és el is mondtam 

én ezt a szokásos heti interjúmban, de valószínű, hogy még nem jutott el mindenkihez, 

úgyhogy elmondom még egyszer. Tehát, ugye fölröppentek azok a rémhírek, hogy megállt 

volna ez a projekt. Ez nem igaz. Ez a projekt zajlik, csak – hát hogy mondjam finoman – 

turbulencia lépett föl, hogy ne sértsek meg senkit. Vagyis a döntéshozásban érdekelteknek a 

véleménye nem csengett egybe. És akkor megint nagyon szépen fogalmaztam. De ezt 

megoldottuk. Riz Levente XVII. kerületi polgármestere, és Szatmáry Kristóf parlamenti 

képviselőnkkel fölkerestük az összes érintettet. Így kezdtük a Gulyás miniszter úrnál, aki alá 

tartozik az a Fürjes Balázs miniszteri biztos, aki felügyeli a budapesti fejlesztési projekteket. 

Gulyás miniszter urat meggyőztük, hogy a kormányzat mellszélességgel támogassa ezt a 

projektet. Ugye a vita ott van, és ezért volt nehéz dolgunk, de szerintem sikerült ezt 

megoldani. A vita ott van, hogy számos, Budapesten számos kötöttpályás fejlesztést akarnak. 

Csakhogy Önnek hármat említsek. Ugye az egyik az a HÉV, a csepeli HÉV behozatala a 

Kálvin-térig. Ennek egy folyamánya, hogy a szentendrei HÉV-vel valahogy majd összekötik, 

de hát az még egy messze levő dolog. Ez is egy értelmes projekt, és én meg is értem, amikor a 

kormánybiztos azt mondja, hogy ő szakmailag inkább ezt a projektet támogatja, mert ő azt 

mondja, hogy a csepeli az egyetlen olyan hév, aminek nincsen METRO kapcsolata. Az összes 

többinek, így a mienknek is van, ugyan át kell szállni, meg át kell menni az aluljárón, de van 

METRO kapcsolata. Ellenben a csepeli HÉV, ugye a körútig megy, a nagykörútig, és ott a 

Közvágóhídnál talán megáll, ott nincsen METRO kapcsolat, szerinte az lenne a fontosabb, 

hogy ehhez METRO kapcsolatot létesítsen. Meggyőztük a Gulyás miniszter urat, hogy 

szerintünk a mi projektünk fontosabb, több embernek oldja meg a problémáját. Majd 

meggyőztük Tarlós főpolgármester urat is, akinek egyébként egy másik projekt volt a 

szemében, ugye ez meg 3-as METRO-nak a meghosszabbítása Káposztásmegyerig, amit 
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mintegy 30 éve ígérnek. Tehát az is egy, egyébként élő projekt, és jogos projekt. De őt is 

meggyőztük, hogy szerintünk, ez a mi projektünk áll olyan előre haladottságban, mert ugye az 

engedélyes tervek elkészültek, be lettek adva, a kiviteli tervek készülnek, a vonatnak, az új 

vonatnak a típus-engedélyezési eljárása elindult, tehát mind a három fontos résztvevőt 

meggyőztük, hogy értsenek ebbe egyet. És a legutóbbi, május közepén, inkább vége felé 

tartott fejlesztési köz, Közfejlesztési Tanács ülésén meg is született a döntés, hogy akkor zöld 

lámpát kap ez a dolog, kiemelt kormányzati beruházás lesz és gőzerővel folyik tovább a 

dolog. Ezek az új hírek, jelenleg. Mi azt szeretnénk, hogyha a 2021- és 28. közötti Európai 

Uniós ciklusban, Budapesten ez lenne a kötöttpályás fejlesztés, amit az Európai Unió támogat. 

Legalábbis nagyon remélem, hogy fogja ezt támogatni. A Simongát… 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Bocsánat, akkor a Veres Péter átjárhatósága? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ez bocsánat, ez volt a kérdése, a Veres Péter átjárhatósága ennél a projektnél megoldódik. 

Tehát minden kereszteződés föld alá lesz víve, tehát nem lesz a kötött pályának elvágó hatása. 

Pont ez a projektnek az egyik fő érve ugye. Ha ennyire érdekli akkor elmondom, tehát a XVI. 

kerületben, amikor beérkezik a Körvasút sornál, akkor az Egyenes utcai lakótelepen lesz egy 

felszíni megállója, majd utána lebukik a térszín alá, ott a Sárgarózsa utca melletti területen 

megy majd el a XVII. kerület felé, de az ennek a projektnek csak a harmadik lépcsője, és az ki 

tudja még, mikor lesz. A majd, térszín alatt megy egy „U” keretben, tehát teteje nincsen, csak 

a keresztező átjáróknál, illetve azokon a helyeken, ahol fölötte vagy buszfordulót, vagy 

parkolót akarnak kialakítani. Ilyen hely például a Jókai lakótelep, és a Baross Gábor utca 

közötti terület. Ahol parkolót, illetve buszfordulót akarnak majd kialakítani. És az Imre 

utcánál emelkedik újra a térszínre, tehát ott van a következő térszínen levő megállója, az 

összes többi helyen alatta van.  

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Ehhez kapcsolódóan, bocsánat, hogy megszakítom, csak ennek van egy olyan szakasza, ahol 

most is szinte, és pont az Imre utca és a Mátyásföld alsó között, ahol szinte most is föld 

szintje alatt megy most is a HÉV. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen. 
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EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Tehát esetleg azt is akkor meg lehetne hosszabbítani, számomra logikusnak tűnik, hogy akkor 

ott is.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Ott megmarad ugyanaz a nyomvez… nyomvonalvezetés, ami most van, tehát ott nem nyúlnak 

hozzá. Ugyanúgy bevágásba lesz, ott lesz az állomás egyébként, és az Imre utcai állomásnak a 

másik ugye, két kijárata van, ezek ugye ilyen végperonos megállók lesznek, az egyik az Imre 

utca, a másik meg a Bökényföldi útnál lesz egy kijárata a megállónak, és ott, ezen a bevágás 

fölött egy gyalogos átvezetés lesz, hogy a gyalogosok meg tudják közelíteni. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Bocsánat, ugye ez a cinkotai átkelő, a Cinkota megállóhely?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

A Vidámvásár? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen.  

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Ott az egyik legnagyobb a probléma. 

 

KOVÁCS PÉTER 

A cinkotai átjárónál a terv az a következőképpen néz ki, külön szintű csomópont van, és a 

Cinkota, aaa.. az Ostoros utca, ahogy jön, ott körülbelül, ahol most a parkoló kezdődik, ott 

elkezd egy ilyen U-kanyarba a térszín alá süllyedni az út, és a Szabadföld utat alulról 
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keresztezi majd a gépkocsiút, és úgy jön ki a Vidámvásár utcára, talán a második vagy a 

harmadik háznál. Tehát külön szintű csomópont lesz ott is. Kiss Edit, ugye hogy a.. 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Bocsánat, a strand alatt megy el, vagy a strand medence alatt? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen! Kiss, Kiss Edit kérdezte, hogy a Juniornál. Ugye a Junior, mint ahogy ígértem, kapott is 

figyelmeztetést, be is szerelték a szűrőket, a pont a tegnapi, tegnapi? Tegnapi napon voltam 

ellenőrizni egyébként ezt a dolgot, és mutatták is, elég meleg van ott benn, de ennek ellenére 

nem szellőztetik a helyet, csak az egyik oldal felé, ahol nem a lakóházak vannak. Azt valóban 

elmondták, hogy ők hajnali kettőkor kezdenek, sőt, háromkor, kettőkor kezdik a munkát 

ahhoz, hogy ugye ki tudják szállítani az óvodákba, meg az iskolákba az étkezést. Azt tudni 

kell, hogy a Juniornak ez a konyhája, az, ahonnan a kerületet is ellátják, a kerület összes 

óvodáját, illetve iskoláját, de én nagyon normális, kulturált körülményeket találtam, azt 

leszámítva, hogy nyilván, amikor jönnek az autók, az forgalmat generál, amikor rakják ki a 

badellákat, meg rakják be, ez meg zaj… 

 

KISS EDIT - mikrofon nélkül 

Ez hajnalban van. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát hajnalban hozzák az árut, amiből főznek, tehát ők azt mondták, hogy kifejezetten nem 

nagy, nagy hűtőkbe tárolják, sok napig az árut, amiből főznek, hanem reggel jön meg, és azt  

főzik meg aznap, Ami szerintem… 

 

KISS EDIT - mikrofon nélkül 

És mindennap ezt hallgatni, erre ébredni... 

 

KOVÁCS PÉTER 

Mindennap járnak arra, ez kétségtelenül így van. 
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KISS EDIT - mikrofon nélkül 

Na, de. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Az óvoda kerítése a Fecskefészek óvodában, ez egy ismert probléma, és amennyire én tudom, 

a költségvetésünkben van erre fedezet, hogy ezt megjavítsuk ezt a kerítést. BENI emlékműnél 

legyen virág. Nagyon szívesen adunk virágot. Ugye ott ha jól emlékszem, de ezt nem állítom, 

hogy jól emlékszem, de minthogyha az a terület, pont magántulajdon lenne, tehát a lakók 

közös tulajdona, ahol a BENI EMLÉKMŰ van, de nem állítom, hogy ez így van. Én lepődtem 

meg a legjobban, hogy a Jókai lakótelepen nem úszótelkek a házak, hanem még hozzá van 

egy ilyen egy-három méter, néhol kerítve, kifejezetten például a sarkokon, ahol ilyen 

beugrósak a házak, és az magántulajdon, ezért is kellett a lakókat megkérni, és engedélyt 

kérni tőlük, például a mostani felújításnál, hogy lehessen locsolóhálózatot építeni. Ezt csak az 

ő tulajdonukon, az ő területükön lehet. Szakrendelő bővítés megállt. Nem, a szakrendelő 

bővítés sem állt meg, ezt is elmondtam, de akkor elmondom még egyszer.  Sőt, talán az újság 

is megírta. A Szakrendelő bővítésére 2017. december 22-én, talán született kormánydöntés, 

vagy 17-én, ezt nem tudom, tehát december végén, karácsony előtt született kormánydöntés 

arra, hogy támogatják az önkormányzatnak azt a tervét, hogy bővítse a szakrendelőt. Ugye ez 

egy viszonylag jó állapotban levő, felújított Szakrendelő. 2004-ben újította föl, ha jól 

emlékszem az önkormányzat. A bővítés elsődleges terve az volt, hogy a magas épületre 

fogunk ráépíteni. Erre is nyertünk pénzt. Mintegy egy milliárd, magára az épület bővítésére, 

mintegy egy milliárd forintot. El is kezdődött a tervezés, ami nyilván azzal kezdődött, hogy 

először statikusok megvizsgálták, hogy lehet-e erre az épületrészre ráépíteni. Kiderült, hogy 

csak abban az esetben lehet, hogyha megerősítik a tartószerkezetet, tehát az épület oszlopait, 

megerősítik a vázszerkezetet. De, mivel ugye a projektben az is volt, hogy az alacsonyabb 

épületre is építünk egy szintet, azért, mert ugye néhol az okoz várakozást, például a 

kardiológián, hogy nincsen kellő hely az orvosoknak. Bár még orvos is lenne, de hely 

nincsen, nem tudnak hol rendelni, ezért bővíteni kell, meg újabb szolgáltatásokat vezet be az 

önkormányzat, mint például mammográfia lesz, hogyha amennyiben felújításra kerül, tehát 

bővítésre kerül a szakrendelő. Lesz mammográfia, ami egy új szolgáltatás lesz majd a 

kerületben, meg a gyógytorna is lesz, egyedi gyógytorna, meg nemcsak csoportos, de ezt 

szerintem már elmondtam. Tehát ugye kijött a terv, hogy ugye sajnos alacsony épületet is 

csak úgy lehet bővíteni, emeletet ráépíteni, hogyha a szerkezetét megerősítik. Ugye nyilván a 

szerkezet megerősítése az egy plusz előre nem látható költség volt. A tervező ki is számolta, 

meg is csinálta az engedélyes tervet, sőt engedélyezésre is beadta, amikor ugye eljutott odáig, 

hogy kiszámolja, hogy pontosan mennyibe fog neki kerülni, vagy hát majd az 

önkormányzatnak ez a munka. Ugye ehhez az önkormányzatnak egymilliárd forintja állt 

rendelkezésre, és az akkori tervezés szerint a terv, az 1,6 milliárd forintra jött ki. Ekkor én azt 

mondtam, hogy álljunk meg egy pillanatra! Gondolkodjunk egy kicsit jobban, és hál’ Istennek 

olyan irodavezetője van az önkormányzatnak, aki fogta magát és logikus gondolkodásmóddal 

segítette egy kicsit a tervező munkáját. És arra rábírtuk, hogy ne a magas épületre építsünk rá 
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egy szintet és a mellette levő lepény épületre is egy szintet, hanem akkor csak az egyikre. 

Nyilván nem a magasra fogunk 2 szintet építeni, hanem akkor a kisebbre fogunk két szintet 

építeni, illetve most már két és fél szintet fogunk építeni. Ezért újra kellett tervezni az egész 

tervet, egész engedélyes tervet, egész kiviteli tervet. Ugye ennek a folyamata most zárult le, 

az engedélyezésre be van adva az engedélyes terv, a tervező szerint, hát azt el sem merem 

mondani, hogy mit mondott, de mondjuk ebben a hónapban még talán meglesz az engedélyes 

terv, ő egy rövidebb időpontot mondott. De már mondott sok ilyen időpontot, úgyhogy én már 

inkább óvatosan kezelem ezt. Meglesz az engedélyes terv, azzal együtt a kiviteli tervet is 

csinálja, mert ugye azok az egyeztetések már lementek, ami a szakhatóságon volt, tehát 

valószínűleg nem kell változtatni az engedélyes terven, csak hát a folyamatot kell megvárni. 

Amint megvan a kiviteli terv, és én reménykedem benne, hogy ez még talán ez is meglesz 

ebben a hónapban, vagy jövő hónap elején, akkor a szakrendelő egyébként, aki a pénz felett 

diszponál, kiírja majd a közbeszerzést. És nagyon remélem, hogy a közbeszerzésen érkezik 

majd pályázó, aki ezt a szakrendelő bővítést meg fogja építeni. Ha minden jól megy, és van 

pályázó, és belefér abba a költségkeretbe, amit most a tervező mond, ami, most ha nem 

mondják el másnak, akkor mondom, hogy 1,3 milliárd forint körül van, ezért pluszba kellett, 

mintegy 300.000.000.- Ft-ot szerezni. Ezt közben egyébként sikerült a parlamenti képviselőnk 

hathatós támogatásával az Egészséges Budapest Programból, még 273.000.000.- Ft-ot 

szerezni erre a projektre. Így elvileg az önkormányzatnak a saját önrészén kívül nem kell 

pluszba hozzáraknia. Kivéve akkor, hogyha magasabb árak érkeznek. És én félek tőle, mert a 

közbeszerzésbe a mai napi gyakorlat az, hogy magasabb árak érkeznek, mint, amit a tervezők 

becsülnek előre. Amennyiben így van, és még olyan ár érkezik, ami a elfogadható az 

önkormányzat számára, ugye erre az önkormányzat kifejezetten tartalékot is hozott létre a 

költségvetésében, akkor elindulhat a beruházás, én reményeim szerint idén ősszel. Kérdezte 

Benedek Ágnes szintén, ugye, hogy a helyi védettség alatt álló épületek felülvizsgálata zajlik. 

Ugye korábban ezt Lantos Antal, Tóth Miklóssal, a főépítésszel közösen csinálta ezt a 

projektek, meg Széman Richárddal, aki lefotózta ezeket. Csinálták a felmérést, és most ez újra 

feldolgozás, vagy átdolgozás alatt áll. Ez azért van, mert a képviselő-testület előtt volt egy 

ügy, ami egy helyi védettség alatt álló épületnek a felújításáról, illetve bővítéséről szólt, és 

kiderült, hogy az az indok, amivel egyébként helyi védettség alá került, az lehet, hogy 

helytörténeti szempontból fontos volt, de építészeti szempontból egyáltalán nem volt fontos. 

Ezért a képviselő-testület hozott egy határozatot, melyben kötelezett engem, hogy 

csináltassunk egy teljes kerületre vonatkozó védett épületek felülvizsgálatát. Ez a 

felülvizsgálat elkezdődött, műemlékvédelmi szakemberek bevonásával zajlik a mai napon is. 

Legalábbis remélem, hogy ma is dolgoztak. A helyi védettség alatt álló épületeknél az 

önkormányzat költségvetésében van erre forrás, pályázó volt nagyon kevés. Aki így akart 

volna pénzhez jutni. Azt hiszem a végére jutottam az Ön általuk felvetett kérdésekre. 

Köszönöm szépen. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Nem jutott a végére! Közpénzből mentek-e ki a levelek, vagy pedig saját pénzből? 
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KOVÁCS PÉTER 

Ja, igen, igaza van, akkor mindjárt megkeresem azt a lapot, amit kérdezett, bár azt állította 

Ön, hogy közpénzből, de ez nem így van. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Nem, ez kérdés volt, Uram.  

 

SZÁSZ JÓZSEF - mikrofon nélkül 

A végén állította. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Nem.  

 

SZÁSZ JÓZSEF - mikrofon nélkül 

De. 

 

EGY ÚR - mikrofon nélkül 

Azt mondtam, hogy amennyiben nem közpénzből ment ki, akkor mit keres rajta a Kertváros 

logó?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Na, menjünk szépen sorban. Tehát először is a ez a levél, ez nem közpénzből készült, nem az 

önkormányzat költött erre pénzt, egyáltalán semmilyen pénzt nem költött erre az 

önkormányzat. Ettől függetlenül a Fejlődő Kertváros logó minden további nélkül rajta lehet, 

mert az nem az önkormányzaté. A Fejlődő Kertváros logó, így levédve, az az enyém, személy 

szerint, Kovács Péteré. És én, az önkormányzat számára engedélyeztem ennek a használatát. 

Mindenkinek engedélyezem, aki kellő indokkal hozzám fordul ebbe a kérdésbe, tessenek 

hozzám fordulni, ha szeretnék használni ezt a szlogent.  
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AZ ÚR - mikrofon nélkül 

Tehát ez az indok, hogy a kampányol saját maga mellett, az indok? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne haragudjon, Gábor, Ön, aki parlamenti képviselő volt a legutóbbi választáson, tehát azt 

várja el, hogy Ön mellett kampányoljak? Tehát, nem tudom, sajnos… 

 

HOLLAI GÁBOR - mikrofon nélkül 

Akkor ne használja ezt a logót. 

 

KOVÁCS PÉTER 

De miért ne használjam? 

 

HOLLAI GÁBOR - mikrofon nélkül 

Azért, ne, mert ez etikátlan, hogy az Ön, az Ön által levédett logót használja az 

önkormányzati honlapunkon, meg levelet ír…. 

 

DR. CSOMOR ERVIN- mikrofon nélkül 

Most hazaengedem a dolgozókat. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Jó, köszönöm szépen. Azt hiszem, a politikai vitanapot befejezzük, Mizsei úr szeretett volna 

még… 

 

DR. CSOMOR ERVIN - mikrofon nélkül 

Hogy a dolgozókat hazaengedjük. 

 

KOVÁCS PÉTER 
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…kérdezni! 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül 

Arról nem esett szó, az Ön válaszára én várok, mert, hogy nekem például nem válaszolt a 

kérdésemre, a többiek mind belekiabálták…. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ha, ha van olyan kérdés, amire nem válaszoltunk, akkor írásban fogunk rá válaszolni, 15 

napon belül. 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Nem válaszol? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm. 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül 

Nem válaszol. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen, a Simongát utca - Vidámvásár utcára is írásban fogok válaszolni. Köszönöm szépen a 

mai megjelenést. Akinek van türelme hallgatni… 

 

MIZSEI LÁSZLÓ 

Elnézést Polgármester úr, azt ígérte, hogy a végén kérdezhetek. Mielőtt bezárná az ülést. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát, ha nem vágott volna közbe, most van Önnek lehetősége, hogy akkor föltegye a kérdését. 

Parancsoljon. 
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MIZSEI LÁSZLÓ 

Köszönöm szépen! Alapjába véve eszem ágában nem volt, mint képviselő hozzászólni, de 

többek közt azért szólok hozzá, mert egy kerületi polgár megkért arra, hogy mivel nem tud itt 

lenni ebbe a koradélutáni időpontban, egyéb elfoglaltsága miatt, mondjam el azt, amit 

szeretett volna itt elmondani, tehát nem tudott itt lenni, akkor, amikor szeretett volna, ő a 

neve, Molnár Nóra, és a Péterke utcában lakik. A pontos lakcímét szerintem már tudja 

Polgármester Úr, vagy itt a hivatalban tudják, ugyanis tavaly már tett föl kérdést és ezzel is 

kezdi. Először is köszönetet szeretnék mondani, mert a tavalyi közmeghallgatáson elpanaszolt 

problémát megoldották, elkészült a mátyásföldi Fecskefészek Óvoda bejárata elé az esővédő 

tető, nagyon köszönjük. Tehát ebből gondolom az illető beazonosítható. A panasza a 

következő. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Sokan, sokan mondanak köszönetet az önkormányzat munkájáért, tehát ebből még nem 

beazonosítható.  

 

MIZSEI LÁSZLÓ 

Ha végighallgat, akkor esetleg utána majd elmondhatja, szerintem, de, ahogy gondolja, 

beszéljen közbe. Panasz: a kerület kisebb parkjainak megtervezése, és fenntartása 

rendszertelen, sok esetben nem praktikus, hiányos. Nő a gyom a virágágyásokban, 

árnyékkedvelőket tűző napra tesznek, például Trianon Emlékhelyen, pihenőpadot viszont 

teljes napra. A séta és gyalogutak térköve rossz, felpúposodik a gyökerektől, nem a gyökér a 

gond, hanem az oda nem a térkő lenne a megfelelő, például a Centin, sok helyen. Rossz 

technológiával készül, vagy eleve rossz terv szerint sok hely, az útpadka és a vízgyűjtő árok 

sok helyen beomlik és balesetveszélyes. Javaslat: olyan főkertészt szeretnék a kerületben, aki 

az önkormányzat osztályaival is, és a Kerületgazdával együttműködve, szakvéleményt nyújt, 

előkészíti a fenntartást, beruházásokat, kritikus, előzetes, kritikus és előzetes tájékoztatást ad, 

például egyeztet az ELMŰ-vel a villanyvezeték miatti brutális gallyazásokról, szem előtt 

tartja a hosszú távú fenntarthatóságot, a mai kor, a természetes környezet ökológiai és a 

kertvárosi lakók ergonómiai igényeit. Üdvözlettel Molnár Nóra. Nos, hogy gondolom a hölgy 

továbbra is várja majd erre a válaszát, tehát Polgármester Urat kérem, hogy erre válaszoljon. 

Ez csak egy polgár volt, de ebben a pillanatban 60 kerületi polgár érdekében szeretnék 

fölszólalni, tisztelt Polgármester Úr, fölbuzdulva azon a javaslatán, amit egy kerületi face-

book csoportnak adott válaszában, hogy arra bíztatta őket, hogy gyűjtsenek aláírást, azért, 

hogy Önt támogassák abban, hogy az ő érdekeiket érvényesíteni tudja. Én aláírásba gyűjtök, 

aláírásgyűjtésbe kezdtem Árpádföldön, pont azoknak az érdekében, akik közül ketten is itt 

vannak ma, és alá is írták ezt az aláírásgyűjtési ívet, azért, hogy a Katymár köz végén lévő, 

ebben a pillanatban is természet közeli állapotban lévő területet ne adja el az önkormányzat, 
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hanem maradjon meg olyannak, mint amilyen. Az aláírásgyűjtő íven a következő szöveg 

szerepel: Mi, árpádföldi lakosok nagyon fontosnak tartjuk, hogy a Katymár köz végén 

található ligetes terület, az élővilágával együtt továbbra is fennmaradjon. Azt szeretnénk, 

hogy a liget és környékén élők közösségi igényeit szolgálja, ezért a következőket kérjük a 

XVI. kerület vezetésétől. Egy: a Katymár közben lévő önkormányzati tulajdonú, beépítetlen 

telkek értékesítéséről szóló döntés visszavonását. Kettő: Számolja fel a jelenlegi tarthatatlan 

állapotot, gyűjtse össze a szállítás, és szállíttassa el a területen lerakott szemetet, rendezze 

környezetbarát módon a patak medrét. Három: A parkosítást az érintett területen, de 

egyeztessenek az ott lakókkal előtte. Négy: tegye lehetővé a gyermekbarát biztonságos 

átjárást a Rendelő utca irányából, a Simándi-patakon. Öt: Legyen biztonságos átjárási 

lehetőség az átjáróról a Katymár köz és az Etelka utca irányában. És, ha már, mint képviselő 

kaphattam szót ezzel az egésszel kapcsolatban, szeretném megjegyezni, hogy kétszer 

nyújtottam be az Önkormányzat Képviselő-testülete elé javaslatot, hogy ezt a területet ne adja 

el a testület, pontosabban az önkormányzat. Polgármester Úr egyetlen alkalommal sem 

támogatta ezt a javaslatomat, tehát kétszer szavazták le azt, hogy az önkormányzat ne adja el 

ezt a területet. Ezután kezdtünk aláírásgyűjtésbe, mert a környező lakók azt mondják, hogy ez 

így elfogadhatatlan. Polgármester úr azt találta mondani, hogy azért vizes ott a terület, mert 

arra megy a Simándi-patak. Azt kell, hogy mondjam, hogy sajnos nem rendelkezik olyan 

információkkal, amik valósak lennének ezzel a területtel kapcsolatban, ezért megkérem rá, 

hogy nézzen utána, kérdezzen meg szakembert. Én megkérdeztem szakembert, nem azért van 

ott víz, mert a Simándi-patak megy arra, hanem azért van ott víz, mert mindenfelől arra gyűlik 

össze a víz és a Simándi-patak csak továbbvezeti. Ott nem lehet az a, azt csinálni, hogy össze, 

betonmederbe rakom a patakot és akkor megoldódott a probléma. A pataktól légvonalba, 15 

méterre egy olyan terület van, ami gyakorlatilag egy mocsár, állandó vízfelülettel, állandó 

vízborítottsággal. Egy olyan csövön folyik ott többek közt ki a víz, aminek 8 liter/perc 

kapacitása van, vízkapacitása és ez állandó. Ez azt jelenti, hogy egy évben másfél millió liter 

víz jön ott ki. Az a terület, amióta geológiailag létrejött, azt a célt szolgálja, hogy a környéken 

összegyűlő talajvizet elpárologtassa. Ezt pedig csak úgy tudja megtenni, hogyha nem zárjuk 

be a patakot, hanem össze tudja gyűjteni a környező talajvizet. Hogyha a környező élővilágot 

nem írtjuk ki, mert azok a fák, amik ott vannak most, ebben a pillanatban is, még ott vannak, 

naponta több száz liter vizet szívnak föl a talajból, és párologtatnak el. Ez azért jó a 

környezetnek, mert klimatizálja, amellett, hogy még oxigént is gyárt. Abban a pillanatban, 

hogyha az önkormányzat eladja ezeket a területeket, ezeket a fákat ki fogják vágni. Akkor 

ezek a fák már nem fogják tudni ellátni ezt a feladatot, hogy nem tudják elpárologtatni azt a 

vizet. Ha ráépítenek ráadásul, nem tudom, hogy hova fog elfolyni a víz. De az a terület direkt 

arra van, arra jött létre, hogy elpárologtassa ezt a vizet. Ha beépítjük, tönkrevágjuk azt a 

növény és állatvilágot is, amiről egyébként Önnek is tudomása van, mert egy előzetes 

felmérést, a Magyar di… már benyújtottam a képviselő-testület elé a módosító javaslatomban, 

ugye a Bio Diverzitás Kutató Egyesület előzetes felmérésében olyan fajok találhatók ott, 

kétéltűekben és madarakban, amiknek az élő területe nemzetközi egyezmények által 

kimondottan, és Magyarország által elfogadottan is védendőek. Tehát ez a terület önmagában 

természeti értéket képvisel, 72.000.000.- Ft-ot próbál meg beszedni az önkormányzat ebből a 

4 telekből és az a probléma vele, hogy még nincs közművesítve az előtte levő rész. Tehát erre 

is még költeni kell pénzt. Minimális pénz jön be ebből be.. Cserébe egy olyan területet próbál 
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meg eladni az önkormányzat, ami mocsár. Épeszű ember eddig se akarta megvenni, ezután se 

fogja, viszont jönnek majd vállalkozók, akiknek semmi sem drága. Fogják magukat, föltöltik 

a területet, úgy, mint ahogy eddig is. És aztán majd szépen építenek rá, eladják, és utána 

ágyesz-bugyesz, vigye mindenki, aki csak akar. A cég fölszámolódik, és már senkihez nem 

futhatnak, hogy ez a ház megsüllyed. Arról nem is beszélve, hogy minden egyes ház, ami ott 

lejjebb és lejjebb épült, mind-mind vízproblémát okozott az eggyel följebb lévő háznak. 

Vannak ott már olyan pincék, amiket nem lehet ott használni, mert áll benne a víz. Pont azért, 

mert odaépítettek eggyel alá. Nem szabad azt a területet tovább bolygatni, sőt meg kell őrizni 

természetes területként. Ha már nálam van a szó, megjegyezném, Polgármester úr, a Csobaj-

bányára azt mondta, hogy meg van akadályozva, az önkormányzat megakadályozta, hogy 

beépítsék. Erről lehet, hogy az az illető, aki egy ideig őrizte azt a területet, a feltöltések alatt 

nem tud, mert ő frankón elmagyarázta nekem is, meg a környéken lakóknak is, hogy ott hol 

lesznek majd házak. Elmagyarázta, hogy azért van föltöltve a terület, mert ott be fogják 

építeni. Igaz, hogy ez a terület most még nincs olyan, be, nincs átminősítve úgy, hogy 

beépíthető legyen, de már ezzel a céllal töltik föl. Egyébként ezt a területet akkor lehetett 

volna megóvni a beépítéstől, hogyha jó sok évvel ezelőtt, 6-7 évvel ezelőtt, a területet helyi 

védettségűvé nyilvánította volna az önkormányzat, amire nem volt hajlandó. Azt a gyurgyalag 

telepet, ami budapesti szinten is kiemelkedő volt, azért tehették tönkre, mert az önkormányzat 

nem nyilvánította helyi védettségűnek. Ebben a pillanatban én csak azt tudom mondani, hogy 

még azt sem tudta megakadályozni hosszú távon az önkormányzat, hogy ott a föltöltést, azon 

az utcán vigyék be, ami magánterület, mert számtalanszor mondta Polgármester úr, hogy az 

magánterület, tehát nincs fölötte rendelkezése. Tehát gyakorlatilag nem tudja 

megakadályozni, hogy föltöltsék a területet. Szabadnapok az SZTK-ban. Nekem volt 

nemrégen egy alkalmam arra, hogy kipróbáljak egy ilyen szabad időpontot. Egy ilyen lukat. 

Majdnem 3 hónap időpontra kaptam egy problémával kapcsolatban időpontot, és bevállalom, 

hogy hypochonder vagyok, de én már azt hittem, hogy ebből nagyon nagy baj lesz, hogyha 

nem megyek előbb el. Ezért elmentem a körzeti orvosomhoz, a körzeti orvosomnak mondtam, 

hogy én szeretnék oda valahogy bejutni előbb. Ő azt mondta, hogy ír nekem egy papírt, hogy 

menjek oda, de ő azért vállalni nem tudja a felelősséget, sőt, hogy ő mit fog ott kapni az 

ottaniaktól, azt, azt majd nekem fogja majd az én nadrágommal majd adresszálni. Odamentem 

az önkormányzat, az SZTK-ba, bementem, beadtam a papírt, először is hát, nagyon fintorogva 

vették el, érthető módon, utána három és fél órát vártam arra, hogy abba a lyukba beférjek, 

utána, amikor bementem, olyan letolást kaptam, hogy ihaj! Mert kiderült, hogy nagyon 

kevesen vannak, nagyon túlterheltek, és hogy hogy merek én oda bemenni kapásból. Pedig 

nem is tudták, hogy képviselő vagyok. Hála az Égnek! Ezek után sikerült elindítani egy 

folyamatot, de ezt nem kívánom senkinek azt a megaláztatást, amit a körzeti orvosnál, és ott a 

helyszínen kapott. Kaptam én. Hogyha egy rendes átlagember odamegy, akkor erre számíthat. 

Ebben a, ebben a rendelőben feltétlenül, mert azt mondták mások is, akik ott álltak kint, hogy 

ezt kapták ők is, mert nem tudták kivárni a három hónapot.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Képviselő úr. 
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MIZSEI LÁSZLÓ 

Továbbiakban nem szeretném szaporítani a szót. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ennek örülök. 

 

MIZSEI LÁSZLÓ 

Arra szeretnék kérdést, ööö választ várni, hogy Polgármester úr a továbbiakban ragaszkodik-e 

ahhoz, hogy a Katymár közben található terület eladásra kerüljön, csak azért, mert már 60-an, 

a közvetlen közelemben mindenki aláírta azt az aláírásgyűjtő ívet, amiben erre kéri az 

önkormányzatot, hogy ne adja el. Tehát ragaszkodik továbbra is ahhoz, hogy eladja, vagy 

sem? Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Képviselő úr, tévedéseit, ha megengedi, akkor kiigazítom. Tehát ez a terület, ez nem egy 

párologtató terület, ez továbbra is folyik a patak, és a mocsár után is, amit Ön mocsárnak hív, 

folyik ez a patak. Mint ahogy hallotta, itt a lakóknak a véleményét, a probléma az, hogy 

ameddig ez a helyzet fönnáll, akkor az ő házukat el fogja önteni az víz. Ezt,  

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Bocsánat, bocsánat, hogy közbeszólok, … 

 

KOVÁCS PÉTER 

…nem Ön, a hölgy mondta, aki maga mellett ül, hogy őket elönti a víz. Nem most, előtte. 

Igen, … 

 

EGY HÖLGY - mikrofon nélkül 

Közvetlenül amellett a mocsár mellett lakom, ahol van, volt valamikor mocsár, nemcsak 

mocsár, hanem forrás, forrás… 
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KOVÁCS PÉTER 

Hát ezt mondom én is, hogy ott egy patak folyik. 

 

A HÖLGY- mikrofon nélkül 

Nem, nem is mocsár… Tessék kimenni a helyszínre. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Voltam kint. 

 

A HÖLGY- mikrofon nélkül 

Mikor? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Másfél hónapja. 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül (érthetetlen) 

Jó, tehát az a lényeg, hogy a 8 szám alatt az a tó, ami be van nőve. Abba forrásvíz van. 

Mínusz 15 fokban sem fagy be. … 16 fokos vízzel, …. forrás, Nem tudom, hogy 

esettanulmányt, vagy környezettanulmányt végeztek-e erről a kút forrásrendszerről….  

 

KOVÁCS PÉTER 

Akkor már ketten egyetértünk abban, hogy képviselő Úr tévedett, hogy ott nem egy 

párologtatás folyik, hanem folyik az víz, köszönöm szépen, hogy ebben meg, megerő… 

 

A HÖLGY- mikrofon nélkül 

Forrás van a vízből jön föl…? 

 

KOVÁCS PÉTER 
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Értem, de az is elfolyik onnan tovább, tehát… tehát az ott megáll Ön szerint, és csak 

elpárolog. Pedig 8 liter/ perccel folyik be, de onnan elpárolog. 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül 

Én ott lakom, közel 20 éve, tehát látom. 

 

KOVÁCS PÉTER 

De ott, az Etelka utca végébe, hogyha Ön ott lakik, akkor látja, ugye a már Csömörön levő 

épületnek a ház mellett, a kerítést, egy fakerítést úgy hosszabbítottak meg, hogy alatta el 

tudjon folyni a víz, és el is folyik. 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül 

Én értem, de akkor… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ez így van, ugye? 

 

EGY HÖLGY- mikrofon nélkül  

Nem fagy be. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Én ezt érem, hogy nem fagy be, de ettől még az a terület, az nem egy víz, nem egy minek is 

mondják ezt?  

 

EGY FÉRFI - mikrofon nélkül 

Szikkasztó. 

 

KOVÁCS PÉTER 



Nern egy szikkaszto. kciszcindnr szdpen. tehiit nem egy szikkaszt6. hanem ez cgy

kitiiremkedese egy pataknak. ami elmocsarasodik.

Nenr. Nem.

KOVACS PETER

Jo. A. igen. a

KOVACS PETER

...el fogok menni 6nh<iz- IVlolnrir N6ra kdrddsdre annyit tudok mondani, hogy lbgunk neki

v6laszolni. amennyiben tudjuk. hogy hol lakik. ha nem. akkor K6pviselo umak lbgunk

valaszolni. ds azok. akik meg aldir6sukkat tiimogatiiik az 6n beadv6nyrit. akkor dn

megviimriLrn. amig ide 6rkezik hozziim ez a beadv6ny, es mindenkinek egyes6vel lbgok

viilaszolni. K6sz6ndm szdpen. hogy eljdttek a mai k<izmeghallgatiisra. brir miir kor6bban is

vdget drt itt mrir, csak a Kdpvisek! fmak a hozziisz6kisait hallgattuk meg. Tovribbi szdp r.rapot

0nctknek!

k.m.f.
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'foBB HANG KINTR6L - mikrofbn ndlkiil

EGY HOLGY- mikrofon ndtkiil

Ha rii tetszik dmi, legyen szives eljtimi.

5
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